

ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းတရား
ကောင်းမှုကို တစ်ကြိမ်တစ်ခါပြုပြီးသော်လည်း ထပ်ကာ
ထပ်ကာ ပြုလုပ်ရ၏။ ပြုနိုင်အောင်လည်း အားထုတ်
ရ၏။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ကောင်းမှုဟူသည်
ချမ်းသာခြင်း၏ အကြောင်းတရားဖြစ်သောကြောင့်
တည်း။ ကောင်းမှုကို အခါမလပ် ပြုလုပ်နိုင်အောင်
ကြိုးစားအပ်၏။
ပါပဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၁၈)

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် လားရှိုးမြို့နှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့တို့မှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ

စိန်ခေါ်မှုတွေ ကျော်လွှားနိုင်ရန် အားလုံးက တက်ညီလက်ညီလုပ်ဖို့ အရေးကြီးကြောင်း ပြောကြား

ပြင်ဦးလွင် မတ် ၁၀

နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ယနေ့တွင် လားရှိုးမြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း JICA Phase II အဆောက်အဦ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့တို့မှ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးစိုးထွန်း၊ နယ်စပ် ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင်၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သူရဦးအောင်ကို၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူ၊ သယံဇာတနှင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ဝန်ကြီးဌာန

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအုန်းဝင်း၊ ကျန်းမာ ရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွန်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှမော်ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ရဲချုပ် ဒုတိယရဲဗိုလ်ချုပ် ကြီးအောင်ဝင်းဦး၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ နှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်မှ အထူးလေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာကြရာ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

အဖွဲ့အား ရှမ်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ လင်းထွန်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လားရှိုးလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့အတူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အား လားရှိုးမြို့တွင် လမ်းဘေးဝဲယာ၌ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်း များ၊ တက္ကသိုလ်နှင့် ကောလိပ်တို့မှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက နိုင်ငံတော် အလံငယ်များကို ဝှေ့ယမ်း၍ သောင်းသောင်း ဖြဖြ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။





C B BANK

Best SME Bank in Myanmar
ASIAN BANKING & FINANCE (ABF) 2019

အသေးစားနှင့်အလတ်စားလုပ်ငန်းရှင်များအတွက် အဓိကလိုအပ်သော လုပ်ငန်းလည်ပတ်ငွေရယူရန် အတွက် သင့်လျော်သော
CB Bank ၏ Working Capital Loan
ဝန်ဆောင်မှုများကိုရယူလိုက်ပါ.....

www.cbbank.com.mm Contact Center: (95-1) 2317770



Scan Me!



မြောက်

စိတ်နှလုံးချမ်းမြေ့ အေးချမ်းပျော်ရွှင်စွာဖြေဆို

မြန်မာပြည်တစ်ဝန်းမှ ကျောင်းသူများ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲကြီး ယနေ့စတင်ဖြေဆိုကြပြီ ဖြစ်သည်။ အခြေခံပညာအဆင့်ကို အပြီးသတ်ဖြတ်ကျော်ရန်အတွက် ရုန်းကန်ကြိုးစားနေကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအားလုံး စာမေးပွဲကို အောင်မြင်ချောမွေ့စွာ ဖြေဆိုနိုင်ကြပါစေဟု ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

ယမန်နှစ်က တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုကြသူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ကိုးသိန်းနီးပါးရှိသည့်အနက် မြန်မာဘာသာဖြေဆိုသည့်နေ့တွင် ပျက်ကွက်သူ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ လေးသောင်းကျော်ရှိခဲ့ရာ ယခုစာသင်နှစ်တွင် ပျက်ကွက်သူအနည်းဆုံးဖြင့် ဖြေဆိုကြလိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါသည်။ စာမေးပွဲဖြေဆိုရန် စာရင်းပေးသွင်းထားပြီး လာရောက်မဖြေဆိုကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူများမှာ များသောအားဖြင့် အပြင်ဖြေများ ဖြစ်ကြသည်။ ကျောင်းစာနှင့်ဝေးကာ ဘဝအတွက်ရုန်းကန်နေကြရသဖြင့် စာမေးပွဲအတွက် မပြင်ဆင်နိုင်ဘဲ လက်လျှော့လိုက်ကြဟန်တူသည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသည် အခြေခံပညာအဆင့်တွင် အရေးအကြီးဆုံးစာမေးပွဲဖြစ်ပြီး စာမေးပွဲအောင်မြင်ရေးအတွက် တစ်ပွဲတို တစ်ပွဲစမ်း ဖြေဆိုခြင်းဖြင့် ရနိုင်မည်မဟုတ်ဘဲ နှစ်စကတည်းက ပုံမှန်လေ့လာဆည်းပူးအားထုတ်မှသာ စာမေးပွဲအောင်မြင်ရေးအတွက် အောင်မြင်မှုရနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ဘဝအခက်အခဲမျိုးမျိုးကြောင့် အချိန်မပေးနိုင်လျှင်လည်း တတ်နိုင်သမျှ ကြိုးပမ်းဆည်းပူးအားထုတ်ပြီး မလျှော့တမ်းခွဲဖြင့် ကျားကုတ်ကျားခဲဖြေဆိုကြရန် အကြံပြုပါသည်။

တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲဖြေဆိုကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများသည် ၎င်းတို့အတွက်သော်လည်းကောင်း၊ မိသားစုအတွက်သော်လည်းကောင်း အလွန်အရေးကြီးသော အချိန်အခါဖြစ်၍ စာမေးပွဲကို ချောမွေ့စွာဖြေဆိုနိုင်ရေးအတွက် အာရုံစူးစိုက်နေရသော အချိန်အခါဖြစ်သည်။ ထိုအချိန်အခါတွင် အရေးအကြီးဆုံးအချက်များမှာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူတို့၏ ကျန်းမာရေး၊ မိသားစုအရေး၊ ပတ်ဝန်းကျင်အရေး ထိုအရေးသုံးပါးသည် အရေးအကြီးဆုံးဖြစ်၍ ဝိုင်းဝန်းဂရုစိုက်အလေးထား ဆောင်ရွက်ပေးသင့်ပါသည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ကျောင်းပညာကို တစ်နှစ်ပတ်လုံး သင်ယူလေ့လာဆည်းပူးခဲ့ကြပြီး စာမေးပွဲနီးချိန်တွင် သင်ကြားခဲ့သမျှကို ပြန်လည်သုံးသပ်မှတ်သားခြင်းအလုပ်ဖြင့် ပေါ့ပေါ့ပါးပါးလုပ်ရန်သာ ရှိတော့သည်။ တစ်နှစ်ပတ်လုံးလည်း ပင်ပန်းပန်းနီးကြီးစားအားထုတ်ခဲ့ပြီး စာမေးပွဲဖြေဆိုချိန်တွင် အအိပ်ပျက်၊ အစားပျက်ကာ ကျန်းမာရေးမထိခိုက်ပို့လိုအပ်ပါသည်။ ထို့အပြင် ရာသီဥတုအပြောင်းအလဲဖြစ်ပေါ်မှုနှင့် ရာသီအလိုက်ဖြစ်ပွားတတ်သော မသင့်လျော်သည့်အစားအသောက်နှင့် အဖျားအနာတို့ မဖြစ်ပွားအောင်လည်း အထူးဂရုစိုက်ရမည်ဖြစ်သည်။

မိသားစုများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့ကလေးဘဝနောင်ရေးတိုးတက်ရေးအတွက် စာမေးပွဲကို ချောမွေ့လွယ်ကူစွာ ဖြေဆိုနိုင်ရန် လိုအပ်သည်များကို ဝိုင်းဝန်းအားပေး ဖြည့်ဆည်းပေးကြရမည်ဖြစ်သည်။ မိမိတို့၏ မိသားစုအခက်အခဲများ၊ ပြဿနာများကို စာမေးပွဲဖြေဆိုနေချိန်ကာလတွင် ခေတ္တဘေးဖယ်ထားပြီး မိမိတို့၏ကလေးငယ်စာမေးပွဲကို ချောမွေ့စွာဖြေဆိုအောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် မိဘအုပ်ထိန်းသူများအနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြလိမ့်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။

အထူးသဖြင့် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲသာမက ကလေးငယ်များ စာမေးပွဲဖြေဆိုနေကြသောအချိန်တွင် ပတ်ဝန်းကျင်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေနိုင်သည့် အပြုအမူ၊ အပြောအဆိုများနှင့် ခိုက်ရန်ဖြစ်ပွားမှုများကို အထူးသတိထားရှောင်ကြဉ်ရမည် ဖြစ်သည်။ သက်ဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်တို့အနေဖြင့်လည်း ထိုအချိန်ကာလတွင် ရုပ်ရွာအေးချမ်းရေးကို အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေနိုင်သော ကိစ္စများအတွက် ရုပ်ရွာအလုံအကတ်ပေး အကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ်ရာ အထူးသဖြင့် ရုပ်ရွာအတွင်း အရက်သေစာ ရောင်းချခြင်း၊ စားသောက်ဆိုင်များ၊ ဖျော်ဖြေဆိုင်များ၊ ပတ်ဝန်းကျင် ဆူညံညစ်ညမ်းမှုဖြစ်စေသောဆိုင်များအား သတ်မှတ်ထားသောစည်းကမ်းနှင့်အညီ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေး သတိပေးရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲနှင့် အခြေခံပညာစာမေးပွဲများဖြေဆိုနေသော အချိန်ကာလတွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ထိခိုက်စေနိုင်သော အရေးသုံးပါးအား အလေးထားလိုက်နာဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ အနာဂတ်အတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်လာမည်ဟု မျှော်လင့်ပါသည်။ ။

QR code and logo for Myanmar Digital News Presented by NPE

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုတပ်မတော်နေ့ ဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးဟူသော ဒီတာဝန်အရေး
(၂) ပါးကို အမျိုးသားရေးမူဝါဒအဖြစ် ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပြီး နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ပေးတာဝန်ထမ်းဆောင်ရေး။
(၃) ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် တပ်မတော်၏ငြိမ်းချမ်းရေးမူဝါဒ (၆) ရပ်ဖြင့် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရေး။
(၄) နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုအကျိုးစီးပွား ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးတို့အတွက် အင်အားတောင့်တင်းပြီး စွမ်းရည်ထက်မြက်သော ခေတ်မီတပ်မတော်တည်ဆောက်ရေး။
(၅) နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်နှင့် အမျိုးသားနိုင်ငံရေးတာဝန်များကို ခေတ်အဆက်ဆက် ကျေပွန်စွာထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် တပ်မတော်၏ အစဉ်အလာကောင်းများကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းဆောင်ရွက်ရေး။



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း

International IDEA ၏ Asia and Pacific Director နှင့်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀ - ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းသည် International Institute for Democracy and Electoral Assistance (International IDEA) ၏ Asia and Pacific Director Ms. Leena Rikkila Tamang နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်ရုံး ဧည့်တွေ့ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံသည်။

သည့်အခြေအနေ၊ ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်စဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်းသည့် အမှန်းစကားများနှင့် သတင်းအမှားများ တားဆီးကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ၊ International IDEA ၏ ပံ့ပိုးမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် STEP II Democracy အစီအစဉ်၏ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၀-၃-၂၀၂၀)

Table with 5 columns: Index Name, Index Value, Index Change, Index Value, Index Change. Rows include FMI, MTSH, MCB, FPB, TMH.

Table with 5 columns: Index Name, Index Value, Index Change, Index Value, Index Change. Rows include MCB, FPB, TMH.

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

Table with 3 columns: Commodity Name, Current Price, Previous Price. Rows include Gold, Rice, Oil, and Exchange Rates.

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

Footer with social media links (Gmail, Facebook), contact information, and QR code for Myanmar Digital News.

»» ရှေးမှ ထိုနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ လားရှိုးမြို့၌ ကျင်းပသည့် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း လားရှိုးမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်း JICA Phase II အဆောက်အအုံ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြ သည်။

ဖဲကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးထွန်း၊ ဂျပန်နိုင်ငံသံရုံး ကောင်စစ် ဝန် မစ္စတာ ဟိုဆိုနို ဂျူနိုနှင့် JICA Myanmar Office မှ ကိုယ့်စားလှယ် Mr. Ichikawa Kensaku တို့က လားရှိုး မြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အဆင့်မြှင့်တင် ခြင်းလုပ်ငန်း JICA Phase II အဆောက် အအုံကို ဖဲကြီးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြ သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် လားရှိုးမြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း လုပ်ငန်း JICA Phase II အဆောက်အအုံ ဆိုင်းဘုတ်ကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ် ပေးပြီး အမွှေးနံ့သာရည်ဖြင့် ပတ်ဖျန်း ပေးသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ လားရှိုးမြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်း JICA Phase II အဆောက်အအုံဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဦးအုန်းဝင်း၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှမော်ဦး၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲခွင့်ရတာဟာ ကျွန်မ အတွက် အကျိုးအမြတ်ကြီးတစ်ခုလို ထင်ပါတယ်။ ဒီလို ပြည်သူတွေနဲ့ ထိတွေ့မှုရှိမှပဲ ကျွန်မတို့နိုင်ငံရဲ့ အဓိက အခြေအနေကို ပိုပြီးတော့ သိနိုင်တာပါ။ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလုံး သန်း ၅၀ ကျော် ရှိတဲ့နိုင်ငံက ပြည်သူလူထုအားလုံး ထိတွေ့မှုရှိဖို့ဆိုတာက လက်တွေ့ ကျကျ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ သို့သော်

ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဆင့်ကနေပြီး တော့ အဖွဲ့ဖွဲ့လိုက်ပါတယ်။ ကော်မတီ ဟာ ဒီရောဂါရဲ့ အကျိုးဆက်တွေကို ဘယ်လိုရင်ဆိုင်မလဲ၊ အကျိုးဆုံးတွေ ကို ဘယ်လိုကာကွယ်မလဲ ဆိုတာကို ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပြီးတော့ အကောင် အထည်ဖော်ဖို့ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကိစ္စရပ် တစ်ခုကို ကြည့်တယ်ဆိုရင် နိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံမှာ အဘက်ဘက်ကနေ ကြည့်ရပါမယ်။ COVID-19 ရောဂါနဲ့

တယ်။ ဒီလိုအကျိုးဆက်တွေ ဖြစ်နိုင်တယ် ဆိုတာ စောစောကတည်းက တွက်ချက် ပါတယ်။ နယ်စပ်ကုန်ကူးတာတွေ ကျသွားမယ်။ နယ်စပ်ကို ပိတ်ရတဲ့ အခြေအနေတွေ ရောက်သွားမယ်။ နယ်စပ်မှာကုန်ကူးပြီး အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းရှာနေတဲ့ ပြည်သူလူထု တွေ ဘယ်လိုထိခိုက်နိုင်တာတွေ ရှိနိုင် သလဲ၊ ထိခိုက်မှုတွေကို အများဆုံး ထိန်းချုပ်ထားနိုင်ဖို့အတွက် ဘယ်လို လုပ်ရမလဲဆိုတာကို ဌာနအသီးသီးက နေပြီ တစ်ဦးနဲ့တစ်ဦး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်း တိုင်ပင်ပြီးတော့ ဆောင်ရွက်ကြပါ တယ်။ ဒီရောဂါပေါ်လာတာနဲ့အမျှ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ဘယ်လိုထိပ်ပြီး လုပ်ဖို့လိုသလဲဆိုတာ သုံးသပ်ပါတယ်။ သုံးသပ်ပြီး အဲဒီအတိုင်းပဲ ဆောင်ရွက် ပါတယ်။ ကျွန်မပြောချင်တာကတော့ တတ်နိုင်သမျှ ပြည်သူလူထုအားလုံးရဲ့ ကျန်းမာရေး၊ စီးပွားရေး၊ အဘက်ဘက် ကနေပြီး လုံခြုံမှုရှိဖို့အတွက် ကြိုးစား ပါတယ်။

နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများဟာ အစိုးရ လုပ်နေတဲ့ ကိစ္စတွေကို အားကိုးတာ မဟုတ်ဘဲနဲ့ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် အားကိုး တဲ့စိတ်လည်း ဖြစ်စေချင်ပါတယ်။ ကိုယ်ကိုယ်တိုင်ကြိုးစားမှ ကိုယ်ဟာ တိုးတက်နိုင်မယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံ တိုးတက်နိုင်မယ်ဆိုတာကို ယုံကြည် စေချင်ပါတယ်။

လှပတင့်တယ်

ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ ပြည်ထောင်စု တစ်ခုဖြစ်တယ်ဆိုတာ ကျွန်မ ထပ်တလဲလဲ ပြောနေတဲ့ ကိစ္စပါပဲ။ လားရှိုးလိုမြို့ကို ရောက်လာပြီဆိုရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံ ပြည်ထောင်စုဆိုတာ သိပ်ကိုထင်ရှားပါတယ်။ တိုင်းရင်းသား လူမျိုး မျိုးစုံကို ကျွန်မတို့ လမ်းမှာ တွေ့ခဲ့ရပါတယ်။ အခု ဒီရောဂါ ထိုင်နေ တဲ့ ကလေးတွေလည်း တိုင်းရင်းသား ဝတ်စုံအမျိုးမျိုး ဝတ်ထားပါတယ်။ ဒီလိုတွေ ရတဲ့အခါကျရင် အင်မတန်မှ ကြည့်ရတာ လှပတင့်တယ်ပါတယ်။ မတူကွဲပြားမှုကို ကျွန်မတို့ရဲ့ အင်အားဖြစ်ဖို့ လိုပါတယ်။ မတူကွဲပြား ခြင်းဟာ ကျွန်မတို့အတွက် တကယ့် တန်ဖိုးရှိတဲ့အရာတစ်ခုဖြစ်လာအောင် အားလုံးက ဝိုင်းပြီးတော့ ကြိုးစားဖို့ လိုပါတယ်။

အချိန်တွေ အများကြီးရှိ

ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ ကမ္ဘာပေါ်မှာ အချမ်းသာဆုံး နိုင်ငံတွေထဲမှာ မပါ ပါဘူး။ အမှန်ပြောရမယ်ဆိုရင် ကျွန်မ တို့ရဲ့ အရှေ့တောင်အာရှမှာတောင်မှ ကျွန်မတို့ဟာ နောက်ဆုံးက ရောက်နေ တဲ့ နိုင်ငံတစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။ သို့သော် ငြားလည်း ဒါဟာ အားငယ်စရာ မဟုတ်ပါဘူး။ ဒီလို ကျွန်မတို့ဟာ အနောက်မှာ ရောက်နေတာကြောင့် မို့လို့ အရှေ့ကိုတက်ဖို့ အချိန်တွေ အများကြီးရှိသေးတယ်။ အရှေ့ကို တက်ဖို့ ကျွန်မတို့ ကြိုးစားဖို့ အများကြီး ရှိသေးတယ်ဆိုတဲ့ တွန်းအားဟာ ကျွန်မတို့ဘက်မှာ ရှိနေပါတယ်။ ဒီတွန်းအားကို မှန်မှန်ကန်ကန် ကျွန်မတို့ကနေပြီးတော့ သုံးလိုက်မယ် ဆိုရင် ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ တိုးတက်နိုင် မယ်၊ ဖွံ့ဖြိုးနိုင်မယ်၊ သာယာနိုင်မယ်။ အဓိကကတော့ ကျွန်မတို့နိုင်ငံအတွက် ကျွန်မတို့ချင်တာကတော့ ပြည်သူ လူထုကနေပြီးတော့ ကိုယ့်အတွက် ကိုယ် ကျေနပ်နေရတင်မကဘူး၊ ကမ္ဘာကြီးအတွက်ပါ တန်ဖိုးရှိတဲ့ ပြည်သူများ ဖြစ်စေချင်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၄ သို့ »»



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် လားရှိုးမြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် အဖွဲ့ဝင်များ နှင့်အတူ မြေညီထပ်ရှိ အရေးပေါ်ဌာန နှင့် ပုံရိပ်ဖော်ဓာတ်မှန်ဌာနများကို လည်းကောင်း၊ ပထမထပ်ရှိ အထူး ကြပ်မတ်ကုသဌာနနှင့် ခွဲစိတ်ခန်း များကိုလည်းကောင်း လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြသည်။

တွေ့ဆုံ

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)လားရှိုးမြို့ရှိ မြို့တော် ခန်းမ၌ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များဖြစ်ကြသည့် ဦးမင်းသူ၊ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး ရဲအောင်၊ သူရဦးအောင်ကို၊

တွေ့ဆုံပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပထမဦးဆုံး အနေဖြင့် နွေးနွေးထွေးထွေးနဲ့ ကြိုဆို တဲ့ လားရှိုး ပြည်သူလူထုအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်တယ်။ ဒုတိယအနေနဲ့ လားရှိုးပြည်သူလူထုကို လက်ဆွဲ နှုတ်မဆက်နိုင်တဲ့အတွက် တောင်းပန် ပါတယ်။ အားလုံးသိတဲ့အတိုင်းပဲ ကျွန်မတို့နိုင်ငံတင်မက တစ်ကမ္ဘာလုံး အင်မတန်မှ စိုးရိမ်ရတဲ့အချိန် ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါကြောင့် လက်ဆွဲနှုတ်ဆက် ခြင်းကို လက်တစ်ခုနဲ့တစ်ခု ထိခြင်း ကို ရှောင်ဖို့ဆိုပြီး ကျန်းမာရေးနဲ့ အားကစားဝန်ကြီးဌာန အနေနဲ့ ညွှန်ကြားချက်ထုတ်ထားပါတယ်။ ကျွန်မတို့နိုင်ငံက ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ ဘယ်လိုကိစ္စမျိုးမဆို ပြည်သူတွေနဲ့

ငြားလည်း တတ်နိုင်သလောက်တော့ တစ်ဦးချင်းတစ်ဦးချင်းကို တန်ဖိုးထား တယ်ဆိုတာတော့ အခွင့်အရေး ကြိုတိုင်း မျှဝေဖို့ ကြိုးစားပါတယ်။ အရေးပါတယ်။ တန်ဖိုးရှိတယ်ဆိုတာ ထပ်တလဲလဲ ပြောချင်ပါတယ်။ တစ်ယောက်ချင်း တစ်ယောက်ချင်း ဟာ အရေးကြီးပါတယ်။ ကိုယ့်ကိုယ် ကိုယ်လည်း တန်ဖိုးထားစေချင်ပါ တယ်။ ဒီလိုတစ်ကမ္ဘာလုံးက စိုးရိမ် နေရတဲ့ ရောဂါတစ်ခုဖြစ်ပြီဆိုရင် ပြည်သူတွေ တစ်ယောက်ချင်း ကျန်းမာရေး အတွက် ဒီရောဂါနဲ့ ဆက်နွှယ်နေတဲ့ အကျိုးဆက်တွေကနေ ရှောင်နိုင်ဖို့ အတွက်ကို ကြိုးစားပါတယ်။ စပြီး တော့ ရောဂါဖြစ်ပြီဆိုတာ သိတာနဲ့ပဲ ဖေဖော်ဝါရီလ စောစောပိုင်းက

ပတ်သက်ပြီးတော့ အကျိုးဆက်တွေ ကို ထိန်းသိမ်းဖို့အတွက် အဆုံးမဖြစ် အောင် ဆောင်ရွက်ဖို့အတွက် ဖွဲ့လိုက် တဲ့ ကော်မတီကို ဦးဆောင်နိုင်အောင် အထူးသဖြင့် ဒီရောဂါစတင်နိုင်ဟာ လည်း အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံ၊ နယ်စပ် အင်မတန်မှရှည်တဲ့ တရုတ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပါ တယ်။ ဒါကြောင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးကို ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ်နဲ့ တာဝန်ပေးလိုက်တာ ဟာ ဒီအကြောင်းကို အခြေခံပါတယ်။ ကော်မတီထဲမှာဆိုရင် စီးပွားရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ဌာနတွေက ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးတွေ၊ တခြားကိုယ်စားလှယ် တွေလည်း ပါပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲ ဆိုတော့ စီးပွားရေးဘက်ကိုပါ အကျိုး ဆက် ရောက်လာနိုင် တယ်ဆိုတာ အဲဒီကတည်းက တွက်ထားတာဖြစ်ပါ

◆ ကျောပိုးမှ
ဆန္ဒမဲလက်မှတ် လေးစောင်နှင့် ပုဒ်မ ၄၃၆ ပုဒ်မခွဲ(ခ)နှင့် အကျုံးဝင်သည့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲ ၈၀ ခုအတွက် ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ငါးစောင် သတ်မှတ်ပြီး နမူနာပုံစံများကိုလည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထံ ကြိုတင် ဖြန့်ဝေထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

တာဝန်များ သတ်မှတ်ထား

အဆိုပါဥပဒေကြမ်းများပါ ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲ များအတွက် ဆန္ဒမဲပေးခြင်း လုပ်ငန်းစဉ် များကို တာဝန်ယူကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်မည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကအား အထောက်အကူပြုရန်အတွက် လွှတ်တော်ရုံး ဝန်ထမ်းအဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ကို ကြိုတင်ဖွဲ့စည်းထားပြီး တစ်ဦးချင်းအလိုက် တာဝန်များလည်း သတ်မှတ်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ရှင်းလင်းစွာ ဆန္ဒမဲပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်း အစည်းအဝေး ခန်းမအတွင်း ထိုင်ခုံနေရာချထားမှု အကန့်အသတ် နေရာသတ်မှတ်ဆောင်ရွက် ထားရှိပါကြောင်း။ မိမိ၏ ဘယ်ဘက်အစွန် အကန့်ကို အကန့်(၁)အဖြစ် သတ်မှတ်ထားပြီး အစဉ်အလိုက် အကန့်(၂)၊ အကန့်(၃)နှင့် တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များက အကန့်(၄)ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဆန္ဒမဲပေးရန် ဖိတ်ခေါ်သည့်အခါတွင် အကန့် (၁)နှင့် အကန့် (၂)တွင်ရှိသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ က မိမိတို့၏ ညာဘက်ခြမ်းနှင့် အကန့်(၃)နှင့် အကန့်(၄)တွင်ရှိသည့် ကိုယ်စားလှယ်များက မိမိတို့၏ဘယ်ဘက်ခြမ်းမှ ထွက်ရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ သတ်မှတ်နေရာများတွင် တစ်ဦးချင်း လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ဆန္ဒမဲလက်မှတ်ထုတ်ယူ ခြင်း။ လျှို့ဝှက်ဆန္ဒပြုခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆန္ဒပြုသည့်နေရာတွင် အသုံးပြုရန် အတွက် မင်အပြာရောင် ဘောပင်များလည်း ထားရှိပေးထားပါကြောင်း။ လျှို့ဝှက်ဆန္ဒပြုပြီး ပါက ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ခေါက်ချိုး ချိုးပြီး မိမိရှေ့တွင်ရှိသည့် သင့်လျော်ရာ မဲပုံးတစ်ခုခု အတွင်းသို့ ကိုယ်တိုင်ထည့်ကြရန်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ဆန္ဒမဲများရေတွက်ခြင်းကို လွှတ်တော် ရုံးအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံရေးပါတီ အစုအဖွဲ့အလိုက် အမည်စာရင်းပေးထား သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကိုလည်း အနီးကပ်လာရောက်စောင့်ကြည့်ရန် ဖိတ်ခေါ် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များ ကို သတ်မှတ်ထားသည့်နေရာတွင် ထုတ်ယူပြီး လျှို့ဝှက်ဆန္ဒပြုရန်နေရာတွင် ပြင်ဆင်ချက် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲအလိုက် ထောက်ခံပါက အမှန် အမှတ်အသား၊ ကန့်ကွက်ပါက ကြက်ခြေ အမှတ်အသားကို မင်ဖြင့်ပြုရမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အပေါ်တွင် မှားယွင်း ဆန္ဒပြုခြင်း၊ မှားယွင်းရေးသားခြင်းရှိပါက ယင်းဆန္ဒမဲလက်မှတ်ကို လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်ကိုယ်တိုင် မိမိရှေ့မှောက်တွင် ဖျက်ဆီးပြီး ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အသစ်လဲလှယ်ပေးရန် တောင်းခံနိုင်ပါကြောင်း။ ဖျက်ဆီးသည့် မဲလက်မှတ်အရေအတွက်ကို သက်ဆိုင်ရာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က နာယကထံ တင်ပြအတည်ပြုချက်ရယူပြီး မှတ်တမ်းထားရှိ မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပယ်မဲ

ဆက်လက်၍ ပယ်မဲအဖြစ် ဆုံးဖြတ် သတ်မှတ်နိုင်သည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များနှင့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲများကို ရှင်းလင်းတင်ပြမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ LED ဘုတ်တွင်လည်း ပြသထားပါ ကြောင်း။ ဆန္ဒမဲပုံးထဲသို့မထည့်ဘဲ ဆန္ဒမဲပုံး ပြင်ပတွင် ထားခဲ့သော ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်ကိုယ်တိုင် လက်မှတ်ရေးထိုးထား ခြင်းမရှိသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊ အတုပြုလုပ် ထားသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်၊ အမှန် အမှတ်အသားနှင့် ကြက်ခြေအမှတ်အသား



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ လျှို့ဝှက်ဆန္ဒပြုခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးကြစဉ်။

များမှအပ အခြားအမှတ်အသားပြုထားသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲများ၊ ဆန္ဒပြု ထားခြင်းမရှိသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်နှင့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲများတို့ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၃၆ ပုဒ်မခွဲ (က) နှင့် (ခ)တွင် အကျုံးဝင်သည့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲ များကို ပြင်ဆင်နိုင်ရန်အတွက်ဆိုပါက ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော်က ထောက်ခံ ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ထို့ကြောင့် လက်ရှိ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း ၆၅၄ ဦး၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းသည် ၄၉၀ ဒသမ ၅ ဦး ဖြစ်သည့်အတွက် အနည်းဆုံး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၄၉၁ မဲ ရရှိမှသာ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်း များပါ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၃၆ ပုဒ်မခွဲ(က)တွင် အကျုံးဝင်သည့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲ ၁၄ ခုကို စုစည်းထားသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်(၁) နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ် ရယူခြင်းအစီအစဉ်ကို ဆောင်ရွက်သည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်စိုးက အသုံးပြု မည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ရေတွက်အပ်နှံ သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ယူဆောင် လာသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက် ၆၈၀ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ တက်ရောက်သည့် ကိုယ်စားလှယ် ၆၃၃ ဦးဖြစ်သည့်အတွက် အပိုဆန္ဒမဲလက်မှတ် ၄၇ စောင်ကို မိမိထံတွင် ထားရှိမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် သက်ဆိုင်ရာ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့ လေးဖွဲ့ တို့က တာဝန်ပေးထားသည့် အကန့်အလိုက် နေရာယူကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံလာရောက်ထုတ်ယူပြီး အကန့်အလိုက် တာဝန်ပေးထားသည့် ဝန်ထမ်း လေးဖွဲ့ထံသို့ အစည်းအဝေးတက်ရောက်မှု အင်အားအတိုင်း ခွဲဝေပေးသည်။

ထို့နောက် အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မန်းဝင်းခိုင်သန်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက ဦးထွန်းအောင်(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်နှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက သတ်မှတ်နေရာတွင် လျှို့ဝှက်ဆန္ဒပြုခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် ဆန္ဒမဲ ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်

နာယက ဦးတီခွန်မြတ်က သတ်မှတ်နေရာတွင် လျှို့ဝှက်ဆန္ဒပြုခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် ဆန္ဒမဲပေး သည်။

ဆက်လက်၍ ဆန္ဒမဲပေးမှုပြီးမြောက် ပြီးနောက် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ခံများက ဆန္ဒမဲ ပုံးများကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ရှေ့မှောက်တွင် ဖွင့်လှစ်၍ ထုတ်ပေးထားသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်နှင့် ဆန္ဒမဲပုံး အတွင်းမှ ထုတ်ယူရရှိသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ် အရေအတွက်အခြေအနေကို စစ်ဆေးရေတွက် သည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များထံ ထုတ်ပေးထားသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ် ၆၃၃ စောင်ဖြစ်ပြီး ယခုဆန္ဒမဲပုံးအတွင်းမှ ထုတ်ယူ

အလိုက် ကိုယ်စားလှယ်ငါးဦးပါဝင်သည့်အဖွဲ့ က ကြီးကြပ်ပြီး စာရင်းချုပ်နှင့် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ အရေအတွက် ရာခိုင်နှုန်းတွက်ချက်မှုတို့ကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သည်။

စိစစ်ကြေညာ

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက ဥပဒေမူကြမ်းပြင်ဆင်ချက် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲအလိုက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း ကျော် ရှိ မရရှိ စိစစ်ကြေညာရာတွင် ပုဒ်မ ၄၃၆ ပုဒ်မခွဲ (က)တွင် အကျုံးဝင်သည့် ပုဒ်မ ၅ ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၂၃၆ မဲ ဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလအတိုင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ပုဒ်မ ၆ ပုဒ်မခွဲ(ခ) ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၂၃၄ မဲ ဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလ အတိုင်းဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းများပါ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၃၆ ပုဒ်မခွဲ (က)တွင်



လွှတ်တော်ဝန်ထမ်းအဖွဲ့များ ဆန္ဒမဲလက်မှတ်များကို ရေတွက်ကြစဉ်။

ရရှိသည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်အရေအတွက်သည် လည်း ၆၃၃ စောင်ဖြစ်သည့်အတွက် ကိုက်ညီမှု ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။ ထို့ကြောင့် ဆန္ဒ မေးမှုအထမြောက်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ထို့နောက် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲအလိုက် ရလဒ် ရေတွက်မှုကို ဝန်ထမ်းအဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ဖြင့် သတ်မှတ်နေရာအသီးသီး၌ တစ်ပြိုင်တည်း ရေတွက်ကြရာ နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့အလိုက် အမည်စာရင်းပေးထားသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက သတ်မှတ်အဖွဲ့နေရာ များ၌ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်စောင့်ကြည့် ကြသည်။

ယင်းနောက် အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ခွဲ၍ အသေးစိတ် စိစစ်ရေတွက်မှု ပြီးမြောက်ပြီးနောက် သက်ဆိုင်ရာရုံးအဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့

၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလ အတိုင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ပုဒ်မ ၆ ပုဒ်မခွဲ(စ) ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၄၁၀ ဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလအတိုင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ပုဒ်မ ၇ ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၄၁၃ မဲဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလအတိုင်းဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ပုဒ်မ ၈ ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံ ဆန္ဒမဲ ၄၁၄ မဲဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလအတိုင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည့် ပုဒ်မ ၁၄ ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံ ဆန္ဒမဲ ၄၀၄ မဲဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅

ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလအတိုင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။ ပုဒ်မ ၁၇ ပုဒ်မခွဲ(ခ) ပယ်ဖျက်မှု အတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၄၀၁ မဲဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့် အတွက် မူလအတိုင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ပုဒ်မ ၂၀ ပုဒ်မခွဲ(ဂ) ပယ်ဖျက်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၄၀၃ မဲဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလအတိုင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ပုဒ်မ ၂၆ ပုဒ်မခွဲ(က) ပယ်ဖျက်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၃၉၇ မဲဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလ အတိုင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ပုဒ်မ ၃၂ ပုဒ်မခွဲ(က) ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၅၈၄ မဲ ဖြစ်ပြီး ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းကျော် ထောက်ခံသည့် အတွက် ပြင်ဆင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

အဆုံးအဖြတ်ရယူ

ပုဒ်မ ၃၂ ပုဒ်မခွဲ(ခ) ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၅၈၆ မဲဖြစ်ပြီး ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း ကျော်ထောက်ခံသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ပုဒ်မ ၃၉ ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၄၀၆ မဲဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလ အတိုင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ ပုဒ်မ ၄၀ ပုဒ်မခွဲ(ခ) ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၄၀၂ မဲ ဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလအတိုင်း ဖြစ်ပါ ကြောင်း။ ပုဒ်မ ၄၀ ပုဒ်မခွဲ(ဂ) ပြင်ဆင်မှုအတွက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၃၄၄ မဲ ဖြစ်ပြီး ထောက်ခံဆန္ဒမဲ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်း မကျော်သည့်အတွက် မူလ အတိုင်းဖြစ်ပါကြောင်း ကြေညာသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းများပါ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၃၆ ပုဒ်မခွဲ (က)တွင်

အကျုံးဝင်သည့် ဆန္ဒမဲလက်မှတ်(၁)နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်းအစီအစဉ် ပြီးဆုံးပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဆက်လက်၍ ဆန္ဒမဲလက်မှတ် (၂)နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ် ရယူခြင်းကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၁၁ ရက် ပုဒ်မအဖွဲ့နေ့တွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၂၀ ရက်မြောက်နေ့ကို မတ် ၁၁ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်း-အောင်ရီသွင်၊
အေးအေးသန်း(သတင်းစဉ်)
ဓာတ်ပုံ-ထန်းဖုန်

ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ရေအားလျှပ်စစ် အကောင်အထည် ဖော်ရေးဦးစီးဌာန၏ ရေအားလျှပ်စစ် စီမံကိန်းအခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ အစည်းအဝေးတွင် လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးဝင်းခိုင်က ဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိရေး ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရာတွင် ဓာတ်အားစနစ်မှ ဓာတ်အားပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည့်အပြင် ဓာတ်အားစနစ်မှ အလှမ်းကွာဝေးသော ဒေသများသို့ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ရရှိသုံးစွဲနိုင်ရေး အတွက် အသေးစားရေအားလျှပ်စစ်

ဓာတ်အားပေးစက်များ၊ လေစွမ်းအင် သုံး ဓာတ်အားပေးစက်များ၊ နေရောင်ခြည်စွမ်းအင်အသုံးပြု၍ ဓာတ်အား ပေးခြင်း၊ ဒီဇယ်ဓာတ်အားပေးစက် များဖြင့် ဓာတ်အားပေးနိုင်ရေးကို စီမံဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ယခု နွေရာသီကာလ၌ လျှပ်စစ် ဓာတ်အား ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး အတွက် ၁၁၆၆ မဂ္ဂါဝပ် တိုးတက် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၌ သဘာဝ ဓာတ်ငွေ့သုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံ ၆၆ မဂ္ဂါဝပ် ကို စတင်တိုးတက် ထုတ် လုပ်နေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ လက်ရှိ တည်ဆောက်ဆဲ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံ ကိန်းများ အချိန်မီပြီးစီးစေရန်နှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ရေအားလျှပ်စစ် အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနမှ အကောင်အထည်ဖော်မည့် လုပ်ငန်း များအတွက် အသေးစိတ်လုပ်ငန်း ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရန် လိုအပ်



ကြောင်း၊ ထိုသို့ရေးဆွဲရာတွင်လည်း ရေအားလျှပ်စစ်စက်ရုံများ တည်ဆောက်ရာ၌ ထိုက်သင့်သည့် အချိန် ကာလယူ၍ တည်ဆောက်ရသဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံ၏ လျှပ်စစ်ဓာတ်အား လိုအပ်ချက်ကို အခြေခံပြီး ရေးဆွဲထား ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် ဓာတ်အားစနစ်အတွင်းသို့ သတ်မှတ် ကာလများ၌ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများ အမြန်ဆုံးပံ့ပိုးပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ရေအားလျှပ်စစ် စီမံကိန်းအသစ်များ စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်

ရွက်ရာတွင် ချဉ်းကပ်လမ်း၊ တံတား နှင့် လူနေအဆောက်အဦများကို စနစ် တကျ တည်ဆောက်သွားရန် လိုအပ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူများက စီမံကိန်းအလိုက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် နေမှုများ၊ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်း အသစ်များ စူးစမ်းလေ့လာခြင်း၊ တည်ဆောက်ပြီးရေလျှောင့်တမ်းများ၊ ရေအားလျှပ်စစ်စက်ရုံများနှင့် ဆက်စပ် ရေအားအဆောက်အဦများကို ပြုပြင် ဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် စက်/ယာဉ်/ ယန္တရားများနှင့်ပတ်သက်၍ လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်း တင်ပြကြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ဝင်းက သုံးသပ် ဆွေးနွေးတင်ပြပြီး ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးသည်။ သတင်းစဉ်

COVID-19 ရောဂါ ရိုက်ခတ်မှုကြောင့် စက်ရုံ/အလုပ်ရုံများတွင် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် အခက်အခဲပြဿနာများဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
လတ်တလော ဖြစ်ပေါ်နေသော COVID-19 ရောဂါ ရိုက်ခတ်မှုကြောင့် စက်ရုံ/အလုပ်ရုံများတွင် ဖြစ်ပေါ်လာ

နိုင်သည့် အခက်အခဲပြဿနာများ နှင့်ပတ်သက်၍ ဝန်ကြီးဌာနမှ ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများနှင့် ပတ်သက်သည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး

ကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အဆိုပါ ဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပ သည်။

အစည်းအဝေးတွင် အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေက COVID-19 ရောဂါကူးစက်ပြန့်ပွားမှု သတင်း ကြောင့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခက်အခဲပြဿနာ များနှင့် ပတ်သက်၍ ဝန်ကြီးဌာနအနေ ဖြင့် COVID-19 စတင်ဖြစ်ပွားနေသည့် အချိန်မှစ၍ အလုပ်ရှင်နှင့်အလုပ်သမား များအပေါ် သက်ရောက်နိုင်သည့် အခြေအနေများကို ဖျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်နေမှုများ၊ အခြားသော နိုင်ငံများ၏ ဖြစ်ပေါ်နေမှုများကို လေ့လာ၍ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် အလုပ်ရှင်/အလုပ်သမားနှင့် ဝန်ကြီး ဌာနမှ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးကိစ္စများကို လိုအပ်သည့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ

ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း။
ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အလုပ်သမားများအနေဖြင့် စက်ရုံ များပိတ်သိမ်းမည်ကို စိုးရိမ်ကြောင်း နှင့် ပိတ်သည့်အခါတွင် COVID-19 ကြောင့် မဟုတ်ဘဲနှင့်အဆိုပါရောဂါကို အကြောင်းပြုပြီး ပိတ်ခြင်းဖြစ်မည်ကို စိုးရိမ်ပါကြောင်းနှင့် ပိတ်သိမ်းသည့် အခါတွင် ဥပဒေနှင့်ညီညွတ်မှုမရှိဘဲ ပိတ်သိမ်းသွားမည်ကို စိုးရိမ်ကြောင်း၊ ပိတ်သိမ်းသည့်အခါတွင်လည်း ၎င်းတို့ ၏ရသင့်ရထိုက်သည့် အခွင့်အရေးများ ကိုရစေလိုကြောင်း၊ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ် မည်ဆိုပါက ၎င်းတို့အား အလုပ်ပြန် လည်ခန့်ထားစေလိုကြောင်း စသည့် တောင်းဆိုမှုများရှိကြောင်း၊ အဆိုပါ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများကိုလည်း ဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီ

တိကျစွာ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး စာရင်းဇယားကောက်ယူခြင်း အပါ အဝင် အသိပေးသင့်သည်များကိုလည်း အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ထုတ်ပြန် ကြေညာသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ အပြင် လုပ်ဆောင်မှုအားလုံးကိုလည်း အလုပ်ရှင်များ၊ အလုပ်သမားများနှင့် တတ်နိုင်သမျှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထို့နောက် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမျိုးအောင်က စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် UMFCCI တို့တွင် ဆွေးနွေးခဲ့မှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံများတွင် လက်ရှိဖြစ် ပေါ်နေမှုများနှင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု များကို ရှင်းလင်းတင်ပြဆွေးနွေးကြရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်ချက် များကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးသည်။ သတင်းစဉ်



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး ပဲခူးမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးသည် မတ် ၉ ရက် နံနက် ပိုင်းတွင် ပဲခူးမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီး၌ ပဲခူး မြို့ အောင်သုဓမ္မရိပ်သာ ဆရာတော် ကြီးနှင့် ဒါယကာ ဒါယိကာမများက ဆောက်လုပ်လှူဒါန်းသော လေးထပ် ဆေးရုံဆောင်သစ် ဆောက်လုပ် နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

လိုအပ်ချက်များတင်ပြ
ထို့နောက် ဆေးရုံအစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ဆေးရုံအုပ်ကြီး ဒေါက်တာ ရန်နိုင်မောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် လိုအပ်ချက်များကို တင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ဆေးရုံအုပ်ကြီးတင်ပြသည့် ပဲခူးဆေးရုံကြီးကို သင်ကြားရေး

ဆေးရုံကြီးတစ်ခု ဖြစ်လာစေရေး အတွက် ဝန်ကြီးဌာနမှ လိုအပ်သည် များကို ညှိနှိုင်းဖြည့်ဆည်းကာ ဖြစ်မြောက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေး သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ခွေးကိုက်ခံ ရသူများ ခွေးရူးပြန်ကာကွယ်ဆေး စနစ်တကျထိုးနှံပေးနိုင်ရေးအတွက် Dog bit treatment center ဖွင့်လှစ်လိုမှုကိုလည်း သဘောတူခွင့် ပြုပါကြောင်း၊ ပဲခူးဆေးရုံကြီးရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများ အကြီးစားပြုပြင် ခြင်းလုပ်ငန်း၊ မွေးကင်းစကလေးလူနာ ဆောင်အသစ်၊ ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်း သိုလှောင်ရုံအသစ် ဆောက်လုပ်ရန် လိုအပ်ချက်များကို တတ်နိုင်သမျှ ဦးစားပေး အစီအစဉ်ဖြင့် ဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအချိန်၌ ပဲခူးဆေးရုံကြီး အပါ အဝင် ဆေးရုံအသီးသီးအနေဖြင့် COVID-19 ရောဂါလူနာ စတင်တွေ့ရှိ



ပါက ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး အစီအစဉ်များအတိုင်း ဆောင်ရွက်နိုင် ရန် အဆင်သင့် ပြင်ဆင်ထားရမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ ပဲခူးမြို့ အထွေထွေရောဂါ ကုဆေးရုံကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး အပါအဝင် သင်ကြားရေး ဆေးရုံ ကြီး တစ်ခုဖြစ်အောင် ဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးစားပေးအစီအစဉ်ဖြင့် အဆင့်လိုက် ဖြည့်ဆည်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူများက ချက်ချင်းဖြည့်ဆည်း ဆောင်ရွက်ပေး မည့် ကိစ္စရပ်များကို ပြန်လည်ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ သတင်းစဉ်

မနက်ဖြန်မွန်းတည့်ချိန်အထိ ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
ကချင်ပြည်နယ်တွင် နေရာကွက်ကွား မိုးအနည်းငယ် ရွာနိုင်သည်။ ရွာရန်ရာ နှုန်း ၆၀ ဖြစ်သည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ ကြီးအထက်ပိုင်း၊ တနင်္သာရီတိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက် ပိုင်း) တို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် အများအားဖြင့် သာယာမည်။ မိုး/ဇလ

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလား ပင်လယ်အော် တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် အများအားဖြင့် သာယာနေသည်။ မိုး/ဇလ

ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင် ရန်ကုန် - နေပြည်တော်ရထားလမ်း အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် မတ် ၁၀

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်-မန္တလေးရထားလမ်းအဆင့်မြှင့်တင်ရေးစီမံကိန်း၏ အဆင့်(၁)ဖြစ်သည့် ရန်ကုန် - တောင်ငူလမ်းပိုင်းရှိ ထုံးကြီး ဘူတာ၌ လမ်းပိုင်းအဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းဆောင်ရွက်ရန် သံလမ်းများ၊ ကွန်ကရစ်လီဖာတုံးများ၊ သံလမ်းဆက် ပစ္စည်းများ စုပုံထားရှိမှုနှင့် ဘူတာပြင်ဆောင်ရွက်သွား နေမှုလုပ်ငန်းများ၊ CP 101 ၌ ဝန်ထုပ်ထုပ်ဖြင့် သံလမ်းဆက် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ပြန်လည်တည်ဆောက်သွားရာတွင် ခရီးသည်များ နားနေ ရန်နေရာ၊ လက်မှတ်ရောင်းမည့်နေရာနှင့် ကားပါကင်ထား ရုံမည့်နေရာများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် CP - 103

လုပ်ငန်းအပိုင်းရှိ ညောင်လေးပင် - တောင်ငူလမ်းပိုင်း၊ တောဂွေအင်းဘူတာနှင့် ကညွတ်ကွင်းဘူတာကြား ကွမ်းချောင်းတံတားနှင့် ဖြူးတံတားအသစ် တည်ဆောက် နေမှုကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ သတင်းစဉ်

မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးစိုးလင်းဟန်ကို စာတုလက်နက် တားဆီးပိတ်ပင်ရေးအဖွဲ့ဆိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ပူးတွဲခန့်အပ်

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်း ခံထားရသော မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးစိုးလင်းဟန် သည် စာတုလက်နက်တားဆီးပိတ်ပင်ရေးအဖွဲ့ (Organization for the Prohibition of Chemical Weapons)ဆိုင်ရာ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် အဖြစ် ပူးတွဲခန့်အပ်ခြင်းခံရသည့် ခန့်အပ်လွှာကို မတ် ၅ ရက်တွင် နယ်သာလန်နိုင်ငံ သည်ဟိတ်မြို့၌ စာတုလက်နက်တားဆီးပိတ်ပင်ရေးအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် မစ္စတာဖာနန်ဒိုအဲရီယာထံ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ လာရောက်လေ့လာ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၉ ရက်မြောက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး နှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များမှတစ်ဆင့် လာရောက်လေ့လာကြသည့် ပြည်သူ များ စုစုပေါင်း ၃၈၄ ဦးတို့သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေးသို့

တက်ရောက်လေ့လာကြသည်။ သုံးရက်ကြိုတင်ပေးပို့နိုင် ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်အစည်း အဝေး စတင်ကျင်းပသည့်ရက်မှ ယနေ့အထိ လွှတ်တော် သို့ လာရောက်လေ့လာသူပေါင်း ၆၇၃၁၅ ဦးရှိပြီး လွှတ်တော်သို့ လာရောက်လေ့လာလိုပါက ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ရုံး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးနှင့် အမျိုးသား လွှတ်တော်ရုံးတို့မှ သက်ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ထံ လိပ်မူ၍ သုံးရက်ကြိုတင်ပေးပို့နိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိ သည်။ သတင်းစဉ်



(၂၅)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ-UPDJC အတွင်းရေးမှူးများ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀

(၂၅)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ-UPDJC အတွင်းရေးမှူးများ အစည်း အဝေးကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC)၌ ကျင်းပသည်။ အစည်းအဝေးသို့ UPDJC အတွင်းရေးမှူးများဖြစ်ကြ သည့် အစိုးရအစုအဖွဲ့မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး (ငြိမ်း)၊ ဗိုလ်ချုပ်စိုးနိုင်ဦး၊ ဗိုလ်မှူးချုပ် ရဲရင့်ဝင်း၊ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း အစုအဖွဲ့မှ ဗဒိုစောတာဒိုမှူး၊ ဦးမျိုးဝင်း၊ စောမြရာဇာလင်း၊ ခွန်မြင့်ထွန်း၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ အစုအဖွဲ့မှ ဦးနိုင်ငံလင်း၊ ဦးမြင့်စိုး၊ စိုင်းကျော်ညွန့်၊ တာလှဖေနှင့် ဦးသိန်းထွန်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် UPDJC အဖွဲ့ဝင်များ၊ အတွင်းရေး မှူးများ အစားထိုးပြောင်းလဲ တာဝန်ပေးအပ်သည့်ကိစ္စ၊ (၈)ကြိမ်မြောက် JICM အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များ ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း၊ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာမူဘောင်၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ - UPDJC လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်၊ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး



ဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ - UPDJC အတွင်းရေးမှူးများ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်၊ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ ကဏ္ဍ အလိုက် လုပ်ငန်းကော်မတီများ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်၊ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ကြီးကြပ်မှုကော်မတီ (တိုင်းဒေသကြီးများ၊ ပြည်နယ်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ

နယ်မြေ) လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်၊ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲလုပ်ငန်းလမ်းညွှန်၊ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခြင်းဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ကဏ္ဍ အလိုက် လုပ်ငန်းကော်မတီ အစည်းအဝေးများ ကျင်းပရေး ကိစ္စနှင့် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပရေး

ကိစ္စတို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့် အစိုးရ အစုအဖွဲ့မှ UPDJC အတွင်းရေးမှူး ဦးလှမောင်ရွှေက “ဒီနေ့အစည်းအဝေးက မတ် ၁၂ ရက်မှာ ကျင်းပမယ့် UPDJC အစည်းအဝေးကို တင်ပြမယ့်အချက်တွေကို UPDJC အတွင်းရေးမှူးတွေက ပြုစုပြီး တင်ပြဖို့အတွက် ပြင်ဆင်တဲ့ အစည်းအဝေးဖြစ်ပါတယ်။ ဧပြီလအတွင်းမှာ ညီလာခံလုပ်နိုင်ဖို့ ကြိုးစားဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ “ဒီနေ့ အဓိကဆွေးနွေးတာကတော့ UPDJC အစည်း အဝေးမှာ တင်ပြရမယ့်အချက်တွေဖြစ်တဲ့ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာမူဘောင်၊ UPDJC အဖွဲ့ဝင်တွေ၊ အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင်တွေ အစားထိုးပြောင်းလဲတာတွေ၊ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲကိစ္စရပ်တွေနဲ့ လာမယ့်ညီလာခံအတွက် လိုအပ်တာတွေကို ဆွေးနွေးခဲ့ ကြပါတယ်”ဟု ပြောသည်။ (၁၈)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှုပူးတွဲကော်မတီ- UPDJC အစည်းအဝေးကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် မတ် ၁၂ ရက်တွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန(NRPC)၌ ကျင်းပရန် လျာထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

နွေရာသီသောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပေါ်ပါက ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသို့ ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနအနေဖြင့် နှစ်စဉ် နွေရာသီရေပြတ်လပ်မှုဖြစ်နိုင်ခြေရှိသော ကျေးရွာများအား ကြိုတင်စာရင်းကောက်ယူခြင်း၊ ကျေးရွာများနှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နှင့် သောက်သုံးရေ အလျင်အမြန် ပံ့ပိုးဖြည့်ဆည်းပေးရန်အတွက် အစီအစဉ် များ ကြိုတင်ချမှတ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ သောက်သုံးရေပြတ်လပ်မှုများအား ချက်ချင်းတုံ့ပြန်ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနများမှ သက်ဆိုင်ရာကျေးရွာများသို့ ဆက်သွယ် ရမည့် ဖုန်းနံပါတ်များအား ဖြန့်ဝေထားရန် အကြောင်းကြားထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ ရေပြတ်လပ်မှုဖြစ်ပါက သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနများသို့ ဆက်သွယ်ကြရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ သောက်သုံးရေအခက်အခဲဖြစ်ပေါ်မှု သတင်းပေးပို့ခြင်းနှင့် လျှို့ဝှက်လှိုင်းဖြင့်ရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ ဖုန်းနံပါတ်များအား ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့နိုင်ပါကြောင်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်၊ ခရိုင် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနများ၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)မှ အောက်ဖော်ပြပါ Hot Line ဖုန်းနံပါတ်များသို့လည်း ဖုန်းခေါ်ဆို၍လည်းကောင်း၊ Text Message ပေးပို့၍

- လည်းကောင်း ဆက်သွယ်သတင်းပေးပို့နိုင်ပါကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။
- ဆက်သွယ်ရမည့်ဖုန်းနံပါတ်
- ၀၉-၅၀၈၈၉၉၉
- ၀၆၇-၃၄၁၈၆၀၂
- ၀၉-၄၂၈၃၀၀၇၆၆
- ၀၉-၄၄၂၀၇၆၂၄၄
- Hot Line ၀၆၇-၃၄၁၈၆၅၁
- ၀၆၇-၃၄၁၈၆၅၁၊ ၀၆၇-၃၄၁၈၆၅၅
- Hot Line ၀၁-၂၉၉၅၅၅၅
- Call Center ၀၆၇-၃၄၁၀၁၃၉

တရုတ်သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင် ဝူဟန်မြို့သို့ သွားရောက်၍ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်လူနာများ၊ ဆေးဘက်ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံ

ဝူဟန် မတ် ၁၀
တရုတ်သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင်သည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက် ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားရာ ဝူဟန်မြို့သို့ စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ရန် ယနေ့ ရောက်ရှိလာပြီးနောက် ဟောင်ချန်ရှန်ဆေးရုံသို့ သွားရောက်ခဲ့သည်။

တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ဗဟိုကော်မတီအထွေထွေ အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဗဟိုစစ်ဘက်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင်က ဆေးရုံ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ လူနာများကုသပေးမှု၊ ဆေးဘက်ဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ဆေးသိပ္ပံဆိုင်ရာသုတေသနနှင့်ပတ်သက်၍ လေ့လာခဲ့ သည်။ သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင်က ဆေးကုသမှုခံယူနေသည့် လူနာများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်

ရောဂါကို နေ့ရောညပါ တိုက်ဖျက်နေသည့် ဆေးဘက် ဆိုင်ရာလုပ်သားများထံ လေးစားသမှုရှိကြောင်း ပြောကြား ကာ အဆိုပါရောဂါနိမိတ်အရင်းအမြစ်နှင့် ယုံကြည်မှုရှိကြရန် အားပေးခဲ့သည်။

ဟောင်ချန်ရှန်ဆေးရုံမှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက် လူနာများကို အထူးကုသပေးရန် ၁၀ ရက်အတွင်း တည်ဆောက်ခဲ့သည့် ခုတင် ၁၀၀၀ ဆံ့ ဆေးရုံတစ်ရုံ ဖြစ်သည်။ ထို့နောက် သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင်သည် ဝူဟန်မြို့ရှိ လူထုအခြေပြုဗဟိုဌာနတစ်ခု၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက် ခံရသည်ဟု သံသယရှိသူများ သီးခြားထားရှိရာ ဂေဟာ တစ်ခုတွင် ဒေသခံများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး



အာဖဂန်နစ္စတန်မှ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ရုပ်သိမ်းမှု စတင်

ကဘူး မတ် ၁၀
အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတွင် အခြေစိုက် လျက်ရှိသော အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင် များကို အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ မှ စတင်ရုပ်သိမ်းနေပြီဖြစ်ကြောင်း ညွှန်ပေါင်းတပ်ဖွဲ့က ယနေ့ ကြေညာ သည်။

အမေရိကန်နှင့် အာဖဂန်နစ္စတန် အစွဲလွှာသမ္မတ နိုင်ငံတို့၏ ပူးတွဲ ကြေညာချက်နှင့် အမေရိကန်နှင့် တာလီဘန် တာလီဘန် ညှိနှိုင်းရေးမှူးများအကြား

သဘောတူညီချက်နှင့်အညီ ရက်ပေါင်း ၁၃၅ ရက်အတွင်း အာဖဂန်နစ္စတန် နိုင်ငံမှ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၈၆၀၀ အထိ လျှော့ချရမည်ဖြစ်ကြောင်း အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေ ရိကန်တပ်ဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်သည့်ကြေညာ ချက်တစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြထားသည်။

အမေရိကန်နှင့် တာလီဘန် ငြိမ်းချမ်းရေး ညှိနှိုင်းရေးမှူးများသည် နှစ်ဖက်အကြား သဘောတူညီချက် တစ်ရပ်ကို ပြီးခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၉

ရက်က ကာတာနိုင်ငံတွင် လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့ကြပြီး ယင်းနေ့မှစ၍ အာဖဂန်နစ္စတန်နှင့် အမေရိကန်တို့ လည်း အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ ကဘူးလ် မြို့တွင် ပူးတွဲကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။

အဆိုပါ သဘောတူညီချက်အရ အမေရိကန်အနေဖြင့် ရက်ပေါင်း ၁၃၅ ရက်အတွင်း အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမှ ၎င်း၏ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၈၆၀၀ အထိ လျှော့ချရမည်ဖြစ်သလို အိုင်အက်စ်နှင့်

အယ်လ်ဒိုင်ဒါ အစရှိသည့် အကြမ်း ဖက်အုပ်စုနှင့် ဆက်ဆံရေးဖြတ် တောက်ခြင်းအပါအဝင် သဘောတူ စာချုပ်ပါ တာလီဘန်အုပ်စု၏ သဘော တူညီချက်အပေါ် မူတည်၍ လပေါင်း ၁၄ လအတွင်း အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ မှ အမေရိကန်နည်းဆောင်သော ညွှန်ပေါင်း တပ်ဖွဲ့အားလုံး နေရပ်သို့ပြန်ကြရမည် ဖြစ်သည်။

အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့သည် ၎င်း၏ ပထမအသုတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ ဟဲလ်မန် ပြည်နယ်ရှိ တပ်စခန်းတစ်ခုမှ ရုပ်သိမ်း လိုက်ပြီဟု ဆိုသည်။ အာဖဂန်နစ္စတန် တပ်ဖွဲ့သည် လုံခြုံရေးတာဝန်များကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလကတည်းက နေတိုးနှင့် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့မှ လွှဲပြောင်းရယူခဲ့ပြီး အပြည့်အဝ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သို့သော် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၃၀၀၀ ခန့် အပါအဝင် ပြည်ပ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၆၀၀၀ ခန့်တို့သည် စစ်သွေးကြွများအား တိုက်ခိုက်ရာ တွင် အာဖဂန်နစ္စတန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ကို လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးရေးနှင့် အကူအညီပေးရေးတာဝန်အတွက် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံ၌ ဆက်လက် ကျန်ရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

အီတလီနိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ကန့်သတ်မှုများ တိုးမြှင့်

ရောမ မတ် ၁၀
အီတလီနိုင်ငံအနေဖြင့် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပြန့်ပွားမှုအား ထိန်းချုပ်ရန်အတွက် နိုင်ငံ၏ လူဦးရေ ၆၀ အပေါ်တွင် ကန့်သတ်မှုများ ချမှတ်ခဲ့သည်။ တရုတ် နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် တိုက်ဖျက်သည့်လုပ်ငန်းတွင် တိုးတက် မှုများ တွေ့မြင်နေရသည်။

အထက်ပါ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားနေမှုကြောင့် ကမ္ဘာ့ငွေကြေးဈေးကွက် နှင့် လောင်စာဆီဈေးကွက်များ မတည်ငြိမ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ကမ္ဘာ့ ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ အကြံအစည်အရ အင်အားစွမ်းရည်အားလုံးကို ယခုဖြစ်ပွား နေသော ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ရောဂါသည် လူသားများအတွက် အလွန်အန္တရာယ် ပေးသော ကပ်ရောဂါဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးအနေဖြင့် ခွင့်လွှတ်ထားနိုင်သော အနေအထားတွင်မရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် အလေးထားပြီး သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင်ကိုယ်တိုင် ရောဂါစတင်ဖြစ်ပွားရာ ဟူပြည်နယ် ဝူဟန်မြို့ သို့ သွားရောက်ပြီး ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

အီတလီနိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုပေါင်း ၉၀၀၀ ကျော် နှင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၄၆၃ ဦးရှိသည်။ အီတလီဝန်ကြီးချုပ် ကွန်တီကာ ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားနေမှုကို ထိန်းချုပ်သည့်အနေဖြင့် အင်အားစွမ်းရည်အားလုံးကို အီတလီ တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ခရီးသွားလာမှုကို ပိတ်ပင်ထားရန် ကြေညာခဲ့သည်။ သို့သော် ခရီးသွားလာရန် အရေးကြီးလိုအပ်သော ကိစ္စရပ်များနှင့် ကျန်းမာရေးကိစ္စရပ် များအတွက်မူ ခရီးသွားလာခွင့်ပြုမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ အီတလီနိုင်ငံ အနေဖြင့် နိုင်ငံခြောက်ပိုင်းတွင် ထိန်းချုပ်ကန့်သတ်မှုများ တိုးမြှင့်ခဲ့ရာတွင် မီလန်နှင့်ပင်နစ်မြို့များတွင်ပါ ထိန်းချုပ်ကန့်သတ်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။ အီတလီနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် အားကစားပြိုင်ပွဲများနှင့် ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ များကိုလည်း ပိတ်ပင်ထားသည်။

အိမ်နီးချင်း ပြင်သစ်နိုင်ငံတွင်လည်း လူ ၁၀၀၀ ကျော် ပမာဏပါဝင်သော လူထုစုဝေးမှုများကို တာဝန်ရှိသူများက ပိတ်ပင်ထားသဖြင့် တေးဂီတဖျော်ဖြေပွဲ များနှင့် ယဉ်ကျေးမှုပွဲများ၊ အားကစားပွဲများကိုလည်း ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကာကွယ်ရေးအတွက် ကျူးဘားနိုင်ငံ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်

ဟာမားနား မတ် ၁၀
ကျူးဘားဝန်ကြီးချုပ် မာရီရိုက ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါသည် တိုင်းပြည် အတွက် အန္တရာယ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး ကျူးဘားပြည်သူများအနေဖြင့် ရောဂါကာ ကွယ်ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားရန်နှင့် ပြည်ပခရီးများကိုလည်း မလိုအပ်ဘဲ သွားလာခြင်းမပြုလုပ်ကြရန် ပြောကြားခဲ့သည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်သည် နိုင်ငံထဲ မဝင်ရောက်လာသေးသော အခြေ အနေတွင်ရှိနေပြီး ဝင်ရောက်လာပါကလည်း ပြည်သူများအနေဖြင့် ချက်ချင်း သတင်းပို့ရန် လိုအပ်ကြောင်း ၎င်းက ရုပ်မြင်သံကြားမိန့်ခွန်းတွင် ပြောကြား ခဲ့သည်။ “ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ပြန့်ပွားမှုနဲ့ ရောဂါကို ကိုင်တွယ်ကုသမှု လိုအပ်သလို ထိန်းချုပ်ကိုင်တွယ်ဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ဝန်ကြီးချုပ် မာရီရိုက ပြောကြားသည်။ ၎င်းက တရုတ်အစိုးရ၏ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ထိန်းချုပ်ကုသရေးကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ချက်များအား ချီးကျူးပြောကြားခဲ့သည်။

ကျူးဘား ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဂျွန်အန်ဂျယ်ကလည်း နိုင်ငံတွင်းရှိ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် သံသယလူနာများတွင် ရောဂါပိုးမတွေ့ရှိကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။ ကျူးဘားနိုင်ငံအနေဖြင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများကို ဟာမားနား၊ စင်တာက လယ်ရာနှင့် စင်တီဂျီကျူးဘားတို့တွင်တည်ဆောက်ထားပြီး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ရောဂါရှာဖွေသောလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်နေကြောင်း ၎င်းက ပြောကြား သည်။ ကျူးဘားနိုင်ငံတစ်ခုလုံးတွင် အထူးကြပ်မတ်ကုသသော ယူနစ်များ ထားရှိဆောင်ရွက်နေကြောင်း ဂျွန်အန်ဂျယ်က ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

အင်ဒိုနီးရှား၌ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် သတင်းအမှား လူမှုမီဒီယာပေါ်၌ ပျံ့နှံ့စေသည့် လူခြောက်ဦး အဖမ်းခံရ

ဂျကာတာ မတ် ၁၀
အင်ဒိုနီးရှားအာဏာပိုင်များသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် နှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းအမှားအား အွန်လိုင်းပေါ်မှ တစ်ဆင့် ပျံ့နှံ့စေသည့် လူခြောက်ဦးကို ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းထားကြောင်း ရဲတပ်ဖွဲ့က ယနေ့ ပြောကြားသည်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ပိုး ကူးစက်ခံရသော လူနာ တစ်ဦးသည် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၏ ဒုတိယအကြီးဆုံး မြို့ဖြစ်သည့် ဆူရာဘာယာမြို့ရှိ ဆေးရုံတစ်ရုံတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူလျက်ရှိသည်ဟု မမှန်ကန်သော သတင်းအမှား လူမှုမီဒီယာပေါ်၌ ပျံ့နှံ့စေသည့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို အာဏာပိုင်များက မတ် ၉ ရက်တွင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့သည်။

ထို့အပြင် ဘုရားဖူးခရီးစဉ်အဖြစ် ဆော်ဒီ အာရေဗျနိုင်ငံသို့ လေယာဉ်ဖြင့်သွားရန် စီစဉ်ထား သည့် မွတ်စလင်အမျိုးသမီးတစ်ဦးသည် ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ဂျကာတာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်တွင် ချက်ချင်းသေဆုံးခဲ့သည်ဟု မှားယွင်း ပြောဆိုမှုအပါအဝင် သတင်းအမှားများအား လူမှု မီဒီယာပေါ်၌ ပျံ့နှံ့စေမှုဖြင့် အခြားလူငါးဦးကို လည်း အာဏာပိုင်များက ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့ သည်။

အဆိုပါ လူခြောက်ဦးသည် နိုင်ငံတော်၏ သတင်းအမှားပျံ့နှံ့မှု တားမြစ်ပိတ်ပင်ရေးဥပဒေကို ချိုးဖောက်မှုဖြင့် ဖမ်းဆီးခံရခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်း ဥပဒေချိုးဖောက်သူ တစ်စုံတစ်ဦးသည် ခြောက်နှစ် အထိ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီလို မှားယွင်းတဲ့ သတင်းဖော်ပြမှုတွေ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းမှုဟာ နိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ သတင်းအမှားတွေ အွန်လိုင်း ပေါ်မှာ မပျံ့နှံ့စေဖို့အခြားလူတွေအတွက် သင်ခန်းစာ တစ်ခု ဖြစ်သင့်ပါတယ်” ဟု အင်ဒိုနီးရှား ဆက်သွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိတစ်ဦးဖြစ်သူ ဆယ်ဗ္ဗာလ်အာဘရီဂျာနာပန်ဂျရာပန်က ပြောကြား သည်။

ထို့အပြင် အင်ဒိုနီးရှားအာဏာပိုင်များသည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်နှင့် ဆက်စပ်သည့် သတင်းအမှား များအား လူမှုမီဒီယာပေါ်တွင် လွှင့်တင်သည့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးကိုလည်း ပြီးခဲ့သည့်လက ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းထားသည်။ ယမန်နေ့က ထုတ်ပြန်သည့် တရားဝင်ကိန်းဂဏန်းများအရ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ တွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကူးစက်ခံရသူဦးရေ ခြောက်ဦးမှ ၁၉ ဦးအထိ မြင့်တက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယမန်နှစ် နှောင်းပိုင်းက တရုတ်နိုင်ငံအလယ် ပိုင်းမှ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် COVID-19 ရောဂါ ကြောင့် ကမ္ဘာတစ်ဝန်းတွင် လူ ၄၀၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့ပြီး ၁၀၀၀၀၀ ကျော် ရောဂါကူးစက်ခံခဲ့ရ ကြောင်း သိရသည်။

ကိုးကား - အေအက်ဖ်ပီ၊ ဘာသာပြန် - ဂျေတီ

ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်၌ ဆိုင်ကယ်နှင့်ထော်လာဂျီတိုက်မိ၍ တစ်ဦးသေဆုံး

ရန်ကုန် မတ် ၁၀
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်၌ မတ် ၉ ရက် ည ၁၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ က ဆိုင်ကယ်နှင့် ထော်လာဂျီတိုက်မိ၍ လူတစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 ဖြစ်စဉ်မှာ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ် ဆင်ခိုးကျေးရွာ လမ်းပေါ်တွင် ကွမ်းခြံကုန်းမြို့မှ ဆင်ခိုးကျေးရွာသို့ ဖိုးချမ်း ဆင်ခိုးကျေးရွာ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်နေသူ

မောင်းနှင်ပြီး ဆိုင်ကယ်နောက်တွင် ဦးချစ်ဝင်း (လိပ်စာတူ) လိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်နှင့် ဆန့်ကျင်ဘက်လားရာမှ နေလင်းအောင် တော်ခရမ်းလေးကျေးရွာနေသူ မောင်းနှင်လာသော ထော်လာဂျီတိုက်မိခဲ့သဖြင့် ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ ဖိုးချမ်းသည် ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးခဲ့ပြီး ဆိုင်ကယ်နောက်တွင် လိုက်ပါသူ ဦးချစ်ဝင်းသည် ဒဏ်ရာများ (မစိုးရိမ်ရ) ရရှိခဲ့သည်။ ထော်လာဂျီ

မောင်းနှင်သူ နေလင်းအောင်မှာ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်သွားကြောင်း သိရသည်။
 ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့မရဲစခန်းက ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ နေလင်းအောင်အား ဖမ်းဆီး ရမိရေးစုံစမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
 ချယ်ရီ

အောင်မြေသာစံ၊ မလှိုင်နှင့် ပုသိမ်မြို့တို့၌ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

မန္တလေး မတ် ၁၀
 မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ညောင်ကွဲရပ်ကွက် အကွက်ဥယျာဉ် တန်းတွင် မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၁ မိနစ်ခန့်က ဦးဖိုးထွေး၏ နေအိမ် တွင် TV သို့ သွယ်တန်းထားသော Safe Guard ဝိုင်ယာကြိုးအပူလွန်ကွဲရာမှ အနီးရှိ ထရိုသို့ မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် နေအိမ် ၁၄ လုံး မီးလောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး ဦးဖိုးထွေးအား အမှတ်(၄) မြို့မရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား) မလှိုင်၊ ပုသိမ်
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မလှိုင်မြို့နယ် ထန်းပင်ကန်(မြောက်) ကျေးရွာ တွင် မတ် ၉ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၂၁ မိနစ်က ကလေးတစ်ဦး ထန်းရွက်ပုံကို မီးခြစ်ဖြင့် ဆော့ကစားရာမှ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ နှစ်ထပ်နေအိမ်တစ်လုံး၊ နွားစာတဲတစ်လုံး၊ မီးဖိုတဲတစ်လုံး၊ ကြက်သွန်ဂိုခေါင်တစ်လုံးတို့ မီးလောင် ဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 မီးလောင်မှုကြောင့် လူနှင့်တိရစ္ဆာန် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးမှုမရှိကြောင်း သိရပြီး မီးဆော့ကစားခဲ့သူအား မလှိုင်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူ ထားကြောင်း သိရသည်။ အောင်ဌေး (မလှိုင်) အလားတူ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့နေ ဦးမျိုးမြင့်အေး၏ မီးသွေးသိုလောင်ရုံ၌ ယနေ့ နံနက် ၂ နာရီ ၅ မိနစ်ခန့်က မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား ခဲ့သည်။
 ဖြစ်စဉ်မှာ မီးသွေးသိုလောင်ရုံအတွင်း သွယ်တန်းထားသော လျှပ်စစ် ဝိုင်ယာကြိုးများပေါ်သို့ မီးသွေးအိတ်များပိပြီး ပေါက်ပြဲကာ အပူလွန်ကွဲရာမှ မီးသွေးအိတ်သို့ ကူးစက်လောင်ကျွမ်းခြင်းဖြစ်သည်။
 မီးလောင်မှုကြောင့် မီးသွေးအိတ် ၅၀ ခန့်နှင့် အမိုးသွပ်အနည်းငယ် လောင်ကျွမ်းခဲ့ပြီး လူနှင့်တိရစ္ဆာန်ထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။
 မီးလောင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးမျိုးမြင့်အေးအား ပုသိမ်မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)

ဖားကန်မြို့နယ်နှင့် အင်းတော်မြို့နယ်တို့တွင် စိတ်ကြွဆေးပြားများ သိမ်းဆည်းရမိ



နေပြည်တော် မတ် ၁၀
 ဖားကန်မြို့နယ် ဆိပ်မူကျေးရွာအုပ်စု ဆိုင်းအောင်ကျေးရွာအနီး နမ့်မောင်-ဝေခါ သွား ကားလမ်းတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်

များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းအရ ယမန်နေ့က လှိုင်မောင်မောင်လောသော ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ ဆိုင်ကယ်တူးဖောက် အတွင်းမှ စိတ်ကြွဆေးပြား ၁၁၇၀၀၊ လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့သဖြင့် လှိုင်မောင်မောင်အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
 ရဲပြန်ကြား
 အင်းတော်
 အင်းတော်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရဲမှူး မျိုးအေးဆွေ ကြီးကြပ်၍ နယ်ထိန်း ခေါင်းဆောင် ဒုရဲအုပ်မင်းအောင် ဦးစီးသောအဖွဲ့သည် မတ် ၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီခန့်တွင် နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေစဉ် အင်းတော်မြို့နယ် နတ်မဟုတ်ကလေးကျေးရွာနှင့် ဆည်ရွာကျေးရွာကြား မီးရထားသံလမ်းဘေးရှိ တောအတွင်း၌ နတ်မဟုတ်ကလေးကျေးရွာနေ အောင်ကျော်ထွန်းအား တွေ့ရှိ သဖြင့် ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ ဘိန်းဖြူ ၂၀ ဂရမ် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် အောင်ကျော် ထွန်းအား အင်းတော်မြို့မရဲစခန်းက မူးယစ်ဆေးဝါးဥပဒေအရ ဖမ်းဆီးအရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။
 လူအောင်(ကသာ)

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
 တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း/တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ မတ် ၉ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှုတစ်ခု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂ ဒသမ ၄ သန်း)၊ မရမ်းချောင်အမြဲတမ်း စစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှုတစ်ခု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် သန်း

၂၀) စုစုပေါင်းတားဆီးမှုနှစ်ခု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၂ ဒသမ ၄ သန်းတန်ဖိုး) ရှိတရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားတစ်စုံတစ်ရာ တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Superman Brand Hi-Fi Speaker (1x2)(40) Pkgs နှင့် တရားမဝင် Recond Light Truck၊ Mirsubishi Canter လိုင်စင်မဲ့ယာဉ်တစ်စီးတို့အား တွေ့ရှိ၍ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
 သတင်းစဉ်

ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ် ရတနာလမ်းပေါ်တွင် ယာဉ်နှစ်စီး တိုက်မိ၊ တစ်ဦးသေဆုံး

ရန်ကုန် မတ် ၁၀
 ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင် ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ် ရတနာလမ်းပေါ်တွင် မတ် ၉ ရက် ည ၈ နာရီခန့်က သာကေတမြို့နယ်မှ ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)သို့ ဦးဝေယံဦး မောင်းနှင်လာသည့် မြေသယ်ယာဉ်နှင့် ဦးသန်းဟန် ဒဂုံမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်နေသူ မောင်းနှင်လာသည့် တိုယိုတာဟိုင်းလပ်ယာဉ်တို့ အမှတ်(၆၇)ရပ်ကွက်ထိပ်တွင် တိုက်မိခဲ့သည်။ ယာဉ်တိုက်မှု ကြောင့် ဦးသန်းဟန်မှာ ဒဏ်ရာများဖြင့် နေရာတွင်သေဆုံးခဲ့ပြီး တိုယိုတာဟိုင်းလပ်ယာဉ် နောက်ခန်းတွင် လိုက်ပါလာသည့်လူနှစ်ဦးမှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ (မစိုးရိမ်ရ)ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။
 ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ နယ်မြေ (၆) ယာဉ်မှူးစစ်မှ ယာဉ်ထိန်းတပ်ကြပ် ဦးဇော်မိုးအောင်က စစ်ဆေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ကိုကြီးစိုး(ဆိပ်ကမ်း)

မူးယစ်ကင်းစင် စိတ်လန်းရွှင် ဆန့်ကျင်မူးယစ်ဆေး

လေးကောင်ဂျင် လောင်းကစား ပြုလုပ်သူများ ဖမ်းမိ
 ပင်လည်ဘူး မတ် ၁၀
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပင်လည်ဘူးမြို့နယ် နန်းတပ်ကျေးရွာအုပ်စု မြို့မကျေးရွာ၏ မြောက်ဘက် တစ်မိုင်ခန့်အကွာ တောထဲတွင် မတ် ၉ ရက် ည ၁၁ နာရီခန့်က လောင်းကစား ပြုလုပ်နေကြောင်း သတင်းအရ ဒုရဲအုပ်သန်းအောင်လွင်နှင့်အဖွဲ့က သွားရောက်စစ်ဆေးရာ စဉ့်ကူးမြို့နယ် ကန်တောင်ကျေးရွာနေ ရာတင်နှင့် ပင်လည်ဘူးမြို့ မိုးကောင်းရပ်နေ ဉာဏ်ဝင်း တို့အား လောင်းကစားပြုလုပ်သည့် သက်သေခံပစ္စည်းများနှင့်အတူ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။
 အေးမြသက်ထား

TOP THAI BRANDS 2020 YANGON

ထိုင်းနိုင်ငံမှ အရည်အသွေးမြင့် ကုန်ပစ္စည်းများ

12 - 15 MARCH 2020 | 09:00 AM - 06:00 PM | TATMADAW HALL YANGON

ထိုင်းနိုင်ငံရှိ Top Brands ပေါင်း (130) ကျော်ကို မြင်တွေ့ရမှာ ဖြစ်ပါသည်။

နေ့စဉ်အထူးကံစမ်းပဲအစီအစဉ်

ရန်ကုန် - ဘန်ကောက် (အသွားအပြန်) လေယာဉ်လက်မှတ် အခမဲ့ Thai Airways & Nok Air လေယာဉ်လက်မှတ်များနှင့် အခြားသော ဆုမဲပေါင်းများစွာ ပါဝင်မှာဖြစ်ပြီး ဖျော်ဖြေရေး အစီအစဉ်များအနေဖြင့် ထိုင်းရိုးရာ အကအလှများ၊ မွေထိုင်းအက၊ Thai Massage Show၊ Thai Cooking Show များ၊ ထိုင်းရိုးရာ အစားအစာများနှင့် အသီးအနှံများ အပါအဝင် နာမည်ကြီးသရုပ်ဆောင်များနှင့် အဆိုတော်များမှ နေ့စဉ် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါသည်။

Organized by DITP

THAI | NOK AIR

ရွှေစာရံပုဒ်ပုဒ်နိယာမ တစ်ပေါင်းလပြည့်ကျော် ၅ ရက်တွင် ပိတ်သိမ်းမည် မန္တလေး မတ် ၁၀

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ရွှေစာရံကျေးရွာအနီးတွင် တည်ထားသော သမိုင်းဝင် သစ္စာမိဋ္ဌာန် ရွှေစာရံဘုရားပွဲတော်ကို နှစ်စဉ် တစ်ပေါင်းလပြည့်နေ့မှ လပြည့် ကျော် ၉ ရက်ထိ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိရာ ယခုနှစ်တွင် ဘုရားပွဲတော်ကို တစ်ပေါင်းလပြည့်ကျော် ၅ ရက်တွင် (လေးရက်စော၍) ပိတ်သိမ်းမည်ဖြစ်ကြောင်း ရွှေစာရံဘုရား ဂေါပကအဖွဲ့မှ သိရသည်။

COVID-19 ရောဂါကူးစက်မှု ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်ချက် များ အတိုင်းအသိပညာပေးမှုများ၊ ကြိုတင်ကာကွယ်မှုများအတွက် ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း၊ သိရသည်။ ထိပ်ထားနိုင်

တနိုင်းမြို့နယ်၌ အခြေခံအုပ်ချုပ်စက်သင်တန်းဖွင့်

တနိုင်း မတ် ၁၀ တနိုင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနက ကြီးမှူးဖွင့်လှစ် သော အခြေခံအုပ်ချုပ်စက်သင်တန်း (၁/၂၀၂၀)ဖွင့်ပွဲကို မတ် ၂ ရက်က တနိုင်း မြို့နယ် မကောကျေးရွာအုပ်စု လမုန်ကျေးရွာ၌ ပြုလုပ်သည်။

ရေးဦးစီးဌာန မြစ်ကြီးနားခရိုင် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသန်းထွန်းဝင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး တနိုင်းမြို့ နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်လွင်က လမ်းညွှန်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ အခြေခံအုပ်ချုပ်သင်တန်းကို သင်တန်းသူ ၂၀ တက်ရောက်ပြီး သင်တန်းကာလမှာ မတ် ၂ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ၀၁(ပြန်/ဆက်)

တမူးမြို့ မြန်မာ-အိန္ဒိယ နယ်စပ်ဝင်ထွက်ပေါက်ဂိတ်များပိတ်

တမူးနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ မဏိပူရပြည်နယ် မိုးရေးမြို့ တရားဝင် ဝင်ထွက်ပေါက် ဂိတ်များကို အိန္ဒိယနိုင်ငံဘက်မှ မတ် ၁၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပိတ်လိုက်ကြောင်း တမူးမြို့နယ်စပ် နန်းဖာလုံဈေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ချိုထံမှ သိရသည်။

"ဟိုဘက် ဒီဘက် ဘယ်သူမှမသွားရတော့ဘူး။ တရားဝင် ဝင်ထွက်နေတဲ့ (၁) ဂိတ်နဲ့ (၂) ဂိတ်တွေပါ ဒီနေ့မနက်ပိတ်လိုက်တာပါ။ သူတို့ဘက်မှာ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်တွေ့တယ်လို့ သတင်းတွေထွက်တာနဲ့ အိန္ဒိယအစိုးရက ပိတ်လိုက်တာပါ"ဟု ဦးခင်မောင်ချိုကပြောကြားသည်။

အိန္ဒိယ-မြန်မာ နယ်စပ် တမူးမြို့နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ မဏိပူရပြည်နယ် မိုးရေးမြို့သို့ တရားဝင် ဝင်ထွက်ပေါက်ဂိတ်များကို ပိတ်လိုက်ခြင်းကြောင့် တမူးမြို့ နယ်စပ်နန်းဖာလုံ ဈေးသူ ဈေးသားများအနေဖြင့် အရောင်းအဝယ် ထိခိုက်မှုရှိကြောင်း သိရသည်။ မျိုးဝင်းထွန်း (မုံရွာ)

မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့၏ ပြည်သူများအား ပညာပေးလှုံ့ဆော်ရေးအဖွဲ့ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီး ကာကွယ်ရေးဗဟိုအဖွဲ့၏ ပြည်သူများ အား ပညာပေးလှုံ့ဆော်ရေးအဖွဲ့ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြား ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အစည်းအဝေးတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး နှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါး များအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ဗဟိုအဖွဲ့ဝင် ပြည်သူများအား ပညာပေး လှုံ့ဆော်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင် လှထွန်းက မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးဗဟို အဖွဲ့အောက်တွင် အဖွဲ့ပေါင်း ၁၁ ဖွဲ့ရှိ ပါကြောင်း၊ ယင်းအဖွဲ့များအနက် ပြည်သူများအား ပညာပေးလှုံ့ဆော် ရေးအဖွဲ့တွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန က Focal Ministry အဖြစ် ပါဝင် ဆောင်ရွက်နေပါကြောင်း၊ မိမိတို့အဖွဲ့ ကို အဖွဲ့ဝင် ၁၂ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားပြီး လုပ်ငန်းတာဝန် ၁၉ ရပ်သတ်မှတ်ထား ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အဖွဲ့၏ ယခင်နှစ် ဆောင်ရွက်ချက်များကို ကြည့်ပါက အစည်းအဝေး နှစ်ကြိမ်သာ ကျင်းပနိုင် ခဲ့သော်လည်း ၎င်းအစည်းအဝေးနှစ်ခု ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များအပြင် အခြား လုပ်သင့်လုပ်ထိုက်သည်များကိုလည်း တတ်နိုင်သမျှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုအစည်း အဝေးတွင် ပညာပေးလှုံ့ဆော်ရေးအဖွဲ့ ၏ တာဝန် ၁၉ ရပ်ကို ပိုမိုထိရောက် အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး

အတွက် ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ် နိုင်ရန်ဖြစ်သောကြောင့် တက်ရောက် လာသူအားလုံးက မိမိတို့၏ သဘော ထားအခြေခံ အကြံပြုချက်များကို ပွင့်ပွင့် လင်းလင်း ရင်းရင်းနှီးနှီး အကြံပြုပေး ကြစေလိုပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

ထို့နောက် ပြည်သူများအား ပညာ ပေးလှုံ့ဆော်ရေးအဖွဲ့၏ အတွင်းရေး မှူး၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံ ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများ အန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အတွက် ပညာပေးလှုံ့ဆော်ရေးအဖွဲ့၏ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်နိုင်မှု များနှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ် လျာထားချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ယင်းနောက် အစည်းအဝေး တက်ရောက်လာကြသူများက မူးယစ် ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော

ဆေးဝါးများအန္တရာယ် တားဆီး ကာကွယ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ များအား အသိပညာပေးလှုံ့ဆော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အခြေအနေ များနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သင့် သည့် နည်းလမ်းများအား ပိုင်းဝန်း အကြံပြုဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်လှထွန်းက နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မူးယစ် ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများအန္တရာယ်သည် အမျိုး သားလုံခြုံရေးကို ခြိမ်းခြောက်နေသည့် ကြီးမားသည့် အန္တရာယ်ကြီးတစ်ခု တစ်ဦးတစ်ယောက်၊ တစ်ဖွဲ့တည်းက ဆောင်ရွက်မရနိုင်ပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင် ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိက အဖွဲ့အစည်းများ၊ နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများ၊ ပုဂ္ဂလိက မီဒီယာများအနေဖြင့် ယခု ထက် ပိုမို၍ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက် ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ မူးယစ်ဆေးဝါး

အန္တရာယ်နှင့် ပတ်သက်၍ ပညာပေး ရေး၊ ကုသရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင် ရေးလုပ်ငန်းများကို ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်ရန် ခေတ်စနစ်နှင့်လျော်ညီ သည့် အကောင်အထုံးနည်းလမ်းများကို ရှာဖွေ၍ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက် သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။

အစည်းအဝေးသို့ ပြန်ကြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီး ဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီး ဌာန၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါး ဆန့်ကျင်ရေးအသင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ သတင်းစာဆရာအသင်း၊ Forever Group Co.Ltd. နှင့် ရွှေသံလွင်မီဒီယာ တို့မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြား ထားသူများ တက်ရောက်ကြ သည်။ သတင်းစဉ်

ဆိပ်ကြီးခရောင်တို၌ အသိပညာပေးဟောပြော

ရန်ကုန် မတ် ၁၀ ရန်ကုန် တောင်ပိုင်းခရိုင် ဆိပ်ကြီး ခရောင်တိုမြို့ ဆိပ်ကြီး အရှေ့ရပ်ကွက် မြို့ဦးစလင်းကျောင်းတိုက် ရာဇမုနိဓမ္မာရုံ၌ မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီကမူခင်း ကျဆင်းရေးနှင့် ယာဉ်စည်း ကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း အသိ ပညာပေး ဟောပြောပွဲ ကျင်းပခဲ့ရာ ဆိပ်ကြီးခရောင် တို မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး သိန်းတိုးက မူခင်းကျဆင်း ရေး၊ အမှတ်(၅၉)ယာဉ်ထိန်း တပ်ဖွဲ့စုမှူး ဒုရဲမှူး မြင့်အောင်



က ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း၊ သန့်ရှင်း သာယာလှပရေး အသိပညာ ပေးဟောပြောပွဲကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဇော်ဝင်းက ဆိပ်ကမ်း ကျော်စိုးမိုး(မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)

မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းမှ ရခိုင်ပြည်နယ်ခရီးစဉ် တိုးချဲ့ပျံသန်း

နေပြည်တော် မတ် ၁၀ ရခိုင်ပြည်နယ် ခရီးသွားမိဘပြည်သူများ အဆင်ပြေစေရန် အတွက် မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်းမှ အပတ်စဉ် တနင်္လာနှင့် သောကြာနေ့တိုင်း ပျံသန်းပေးနေသည့် ရန်ကုန်-မကွေး-အမ်း၊

စစ်တွေ-အမ်း-မကွေး-ရန်ကုန် ခရီးစဉ်ကို မတ် ၁၈ ရက်မှ စတင်၍ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့ပါ တိုးချဲ့ပျံသန်းပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ညောင်တုန်းမြို့ ပန်းလှိုင်မြစ်ကမ်းထိန်းတာ မြေနိမ့်ဝင်ကျကျမှုဆောင်ရွက်

ညောင်တုန်း မတ် ၁၀ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ညောင်တုန်းမြို့ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက် (၂၁)လမ်းနှင့် (၂၂) လမ်း ကမ်းနားကြားရှိ မြစ်ကမ်းထိန်းတာ

သည် ပန်းလှိုင်မြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် မြစ်ကမ်းထိန်းအုတ်ရိုးများ ကျိုးပြတ်မှု များနှင့် မြေနိမ့်ဝင်ကျကျမှုများကို မိုးရာသီမကျမီ အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေး

အတွက် အလျားပေ ၆၅၀ အရှည်ရှိသည့် ကွန်ကရစ်တုံးပိုင် အခြေပြုကမ်းထိန်းတာမံ တည်ဆောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ထွန်းကျော်(ညောင်တုန်း)



မိတ္ထီလာမြို့နယ်၌ မြန်မာ့ရိုးရာမြင်းဒုန်းစီးပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

မိတ္ထီလာ မတ် ၁၀ မိတ္ထီလာမြို့နယ် ညောင်ကုန်းကျေးရွာတွင် (၆၁)ကြိမ် မြောက် ဆုတောင်းချမ်းသာရွှေဘုံသာဘုရား ဗုဒ္ဓ ပူဇော်ပွဲအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ့ရိုးရာမြင်းဒုန်းစီး ပြိုင်ပွဲကို မတ် ၁၀ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ယင်းကျေးရွာ အနီးရှိ မြင်းပြိုင်ကွင်း၌ ကျင်းပသည်။ မြင်းအငယ်တန်းဒုန်းစီးပြိုင်ပွဲနဲ့ မြင်းအကြီးတန်း ဒုန်းစီးပြိုင်ပွဲဆိုပြီး နှစ်မျိုးခွဲခြားကျင်းပပြုလုပ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနေ့ပထမနေ့ မြင်းပြိုင်ပွဲမှာ အငယ် တန်း ဒုန်းစီးပြိုင်ပွဲ လေးပွဲနဲ့ အကြီးတန်း ဒုန်းစီးပြိုင်ပွဲ လေးပွဲ စုစုပေါင်း ရှစ်ပွဲ ကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်"ဟု မိတ္ထီလာခရိုင် မြင်းစီးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်မြတ်

ထွန်းက ပြောကြားသည်။ အဆိုပါမြင်းပြိုင်ပွဲသို့ မိတ္ထီလာမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများနှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များမှ မြင်းစီး ဝါသနာရှင်များသာမက မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူမြို့နယ်၊ ပေါက်မြို့နယ်ဒေသများမှ မြင်းစီး ပြိုင်ပွဲဝင်များလည်းလာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြ၍ ပြိုင်ပွဲ မှာ အကြိတ်အနယ်ရှိပြီး ရပ်ကွက်ကျေးရွာအများ အပြားမှ မြင်းပွဲဝါသနာရှင်များက စည်ကားသိုက် မြိုက်စွာ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ အဆိုပါ မြန်မာ့ရိုးရာမြင်းဒုန်းစီးပြိုင်ပွဲဗိုလ်လုပွဲကို မတ် ၁၂ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)

ပြည်သူ့အရေး၊ လူ့ဘဝအရေးအခင်း

အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီသည် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသည့် တာဝန်ရပ်ကိုင်မှု ထမ်းဆောင်ရာသည့်အပြင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ဆောင်ရွက်ရမည်။ ယင်းကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များကို ယခုတစ်ပတ် လွှတ်တော်ရေးရာကဏ္ဍအနေဖြင့် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

သဘာဝမြေဩဇာတွေ ပိုမိုသုံးစွဲနိုင်ဖို့ အော်ဂဲနစ်မြေဩဇာတွေ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲမှု တိုးတက်လာဖို့နဲ့ အော်ဂဲနစ်နည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးလာဖို့အတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်

အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကြည်ညွန့်

အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များ

အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီကို အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥပဒေပုဒ်မ ၂၇၊ နည်းဥပဒေ အပိုဒ် ၁၀၆၊ ၁၀၇ တို့အရ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်စွဲပါ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် (၁၇/၂၀၁၆) ဖြင့် ဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးအပါအဝင် ကော်မတီဝင် ၁၅ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။

ကော်မတီအနေဖြင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသည့် တာဝန်ရပ်ကိုင်မှု ထမ်းဆောင်ရာသည့်အပြင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်ဆောင်ရွက်ရမည်။ ကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်များကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း- ရှင်မင်း
ဓာတ်ပုံ- ကေကေ

ဦးအောင်ကြည်ညွန့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၄) အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်

ကော်မတီအနေနဲ့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနဲ့ ရေလုပ်ငန်းဆိုတဲ့ ကဏ္ဍသုံးခုနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကိစ္စရပ်တွေကို ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ ကော်မတီမှာ တာဝန် ရှိရပ် ရှိပါတယ်။ ဒီတာဝန်တွေကတော့ ဒေသနဲ့ကိုက်ညီပြီး အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်တဲ့ မျိုးကောင်းမျိုးသန့် မျိုးစေ့ တွေရရှိရေး၊ စံချိန်စံညွှန်းမီ ဓာတ်မြေဩဇာ၊ ပိုးသတ်ဆေး၊ ပေါင်းသတ်ဆေးနဲ့ အခြားစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ ဓာတုဆေးတွေရရှိရေးနဲ့ စနစ်တကျသုံးစွဲရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၊ အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။

သဘာဝမြေဩဇာတွေ ပိုမိုသုံးစွဲနိုင်ဖို့၊ အော်ဂဲနစ် မြေဩဇာတွေ ထုတ်လုပ်သုံးစွဲမှု တိုးတက်လာဖို့နဲ့ အော်ဂဲနစ်နည်းပညာ ဖွံ့ဖြိုးလာဖို့အတွက် ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။ ဆန်စပါးအပါအဝင် အရည် အသွေးမြင့် ပြည်ပပို့ကုန်သီးနှံတွေ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်ဖို့နဲ့ နိုင်ငံတကာဈေးကွက်နဲ့ ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းရှိဖို့ကိုလည်း ကူညီပေးရပါတယ်။

စိုက်ပျိုးရေးထွက်ကုန်တွေ တန်ဖိုးမြင့် စက်မှု ကုန်ချော ပေါ်ပေါက်လာစေဖို့၊ နည်းပညာဖြန့်ဝေဖို့ အတွက် လိုအပ်တဲ့ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုတွေ ရရှိဖို့အတွက်လည်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။ ပြီးတော့ စိုက်ပျိုးရေး ရရှိရေး၊ ဆည်မြောင်းတွေ အကျိုးရှိစွာ အသုံးချနိုင်ရေး၊ ရေလွှမ်းမိုးမှုကနေ ကာကွယ်ရေးနဲ့ ရေအရင်းအမြစ်တွေ ကို စနစ်တကျ အကျိုးရှိစွာ အသုံးချစီမံခန့်ခွဲရေးကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။ ဒါတွေက စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ တာဝန်တွေပါ။

မွေးမြူရေးကဏ္ဍနဲ့ ရေလုပ်ငန်းနဲ့ပတ်သက်ပြီး ပြည်တွင်းတိရစ္ဆာန် မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းတွေမှာ ပုဂ္ဂလိကအခန်းကဏ္ဍဖြန့်ဝေပြီး ပြည်တွင်းသုံးစွဲမှု ဖူလုံရေးသာမက ပြည်ပတင်ပို့မှု မြှင့်တင်ရေးအတွက်လည်း ကူညီပေးရပါတယ်။ ပင်လယ်ကမ်းနီးကမ်းဝေးတွေ မပြုန်းတီးဖို့၊ ပွားများလာဖို့၊ ကမ်းရိုးတန်းနဲ့ ကမ်းလွန် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းတွေ တိုးတက်လာဖို့အတွက် လိုအပ်တဲ့ အရင်းအနှီး၊ နည်းပညာနဲ့ စက်ကိရိယာတွေ ရရှိရေး ကိုလည်း ပြည်တွင်း ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ကော်မတီ က ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။

အဓိက တာဝန်တစ်ခုက ဥပဒေပြုရေးနဲ့ ပတ်သက် တာပါ။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနဲ့ ရေလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဥပဒေတွေကို ခေတ်နဲ့ညီအောင် ပြင်ဆင်တာ၊ ဖြည့်စွက် တာ၊ ပယ်ဖျက်တာ၊ အသစ်ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းတာ စတာတွေ ကို ပြုလုပ်ပြီး ကော်မတီအနေနဲ့ လယ်ယာမြေဥပဒေကို ပြင်ဆင်တဲ့ ဥပဒေကြမ်း၊ အပင်မျိုးသစ် ကာကွယ်ရေး ဥပဒေကြမ်း၊ ငါးမွေးမြူရေးဆိုင်ရာ ဥပဒေကြမ်း၊ ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဥပဒေကြမ်း၊ တိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးနှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး ဥပဒေကြမ်း၊ တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်တဲ့ ဥပဒေကြမ်း၊ မြေလွတ် မြေလတ်မြေရိုင်း စီမံခန့်ခွဲရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း (၂၀၁၇)၊ မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း စတဲ့ ဥပဒေကြမ်းတွေနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီး ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ၊ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါတယ်။

ကော်မတီကို ပြည်သူတွေက တင်ပြလာတဲ့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ကိစ္စရပ်တွေကိုလည်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးရပါတယ်။



၇.၂.၂၀၁၉ ရက်နေ့က အမျိုးသားလွှတ်တော်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး ဦးစီးဌာန၊ UNDP မှ တာဝန်ရှိသူများ စုံစမ်းမေးမြန်းခြင်း ကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးစဉ်။

ပြည်သူတွေက တင်ပြလာတဲ့ စာတွေ၊ အဖွဲ့အစည်းတွေက တင်ပြလာတဲ့ စာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကော်မတီက ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်တဲ့အခါ ကော်မတီအတွင်း ညှိနှိုင်း



အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ကြည်ညွန့်

အစည်းအဝေးတွေကျင်းပပြီး စုဝေးဆွေးနွေးကြပါတယ်။ ဒီလိုတင်ပြလာတဲ့ ကိစ္စရပ်တွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းတွေကို ဖိတ်ကြားညှိနှိုင်းဆွေးနွေး



အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာဝင်းမြင့်

တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ ၁၁ ကြိမ်၊ စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ နှစ်ကြိမ်၊ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ နှစ်ကြိမ်၊ ပြည်ထောင်စုရွှေ့ပြောင်းရုံးက တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ တစ်ကြိမ်၊ နေပြည်တော် စည်ပင် သာယာရေးက တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ နှစ်ကြိမ်၊ သယ်ယာပို့ဆောင်ရေး ဘဏ္ဍာဝန်ကြီးဌာနက ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာနက တာဝန်ရှိသူတွေနဲ့ နှစ်ကြိမ် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် ခဲ့ပါတယ်။

ပြီးတော့ ပြင်ပအဖွဲ့အစည်းတွေကနေ တင်ပြ လာတဲ့ ကိစ္စရပ်တွေလည်း ရှိပါတယ်။ ဒီလို တင်ပြချက် တွေနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့လည်း သက်ဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်း တွေကို ဖိတ်ကြားညှိနှိုင်းဆွေးနွေးတာ၊ လိုအပ်ရင် နယ်မြေကွင်းဆင်းစစ်ဆေးတာတွေလည်း ရှိပါတယ်။

ကော်မတီမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့သူတွေဟာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်သူနဲ့ နိုင်ငံတော်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမယ့် ကိစ္စရပ်တွေကို လွှတ်တော်မှာ အဆိုတင်သွင်းတာ၊ မေးခွန်းတွေ မေးမြန်း တာနဲ့ ကွင်းဆင်းလေ့လာရမယ့် ကိစ္စရပ်တွေဆိုရင် မဲဆန္ဒနယ်မြေတွေကို ကွင်းဆင်းလေ့လာစိစစ်တာတွေ ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ ဒါတွေကတော့ ကော်မတီအနေနဲ့ ဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေ ဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ ❖

ပြည်တွင်းတိရစ္ဆာန် မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းတွေမှာ ပုဂ္ဂလိက အခန်းကဏ္ဍဖြန့်ဝေပြီး ပြည်တွင်းသုံးစွဲမှု ဖူလုံရေးသာမက ပြည်ပ တင်ပို့မှုမြှင့်တင်ရေးအတွက်လည်း ကူညီပေးရပါတယ်။ ပင်လယ်ကမ်းနီး ကမ်းဝေးတွေ မပြုန်းတီးဖို့၊ ပွားများလာဖို့၊ ကမ်းရိုးတန်းနဲ့ ကမ်းလွန် ငါးဖမ်းလုပ်ငန်းတွေ တိုးတက်လာဖို့အတွက် လိုအပ်တဲ့အရင်းအနှီး၊ နည်းပညာနဲ့ စက်ကိရိယာတွေရရှိရေးကိုလည်း ပြည်တွင်း ပြည်ပ အဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ ကော်မတီက ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေး



၂၇.၅.၂၀၁၉ ရက်က အမျိုးသားလွှတ်တော်စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးစဉ်။



၃၁.၅.၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမြေပုံရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးစဉ်။

၄.၆.၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရွှေနေ ချုပ်ရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးစဉ်။

❖ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ ဒေါက်တာဝင်းမြင့် အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၁၁) (အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)

ကျွန်တော်တို့ကော်မတီအနေနဲ့ ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွင်းမှာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး နှင့် ရေလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ကော်မတီလုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ၃၉ ကြိမ်၊ ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းတွေနဲ့ တွေ့ဆုံမှု ခုနစ်ကြိမ်၊ ပြည်တွင်း အဖွဲ့ အစည်းတွေနဲ့ တွေ့ဆုံမှု ၁၂ ကြိမ်၊ ဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး အကြိမ် ၂၀၊ Debate ၁၂ ကြိမ်၊ အစီရင်ခံစာတင်သွင်းမှု သုံးကြိမ်၊ ကွင်းဆင်းလေ့လာ စိစစ်မှု ၁၅ ကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီဟာ ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွင်းမှာ ယူကေ အောက် လွှတ်တော်က ဝန်ထမ်းတွေနဲ့ပူးပေါင်းပြီး စာတမ်းတိုနဲ့ သုတေသနတစ်ခုကို ဆောင်ရွက်တာမျိုးလည်း ရှိပါတယ်။ ယူကေ အောက်လွှတ်တော်နဲ့ပူးပေါင်းပြီးတော့ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန် ၁၀ ရက်ကနေ စက်တင်ဘာ ၁၉ ရက် အထိ ကော်မတီနဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ ဝန်ကြီးဌာနဖြစ်တဲ့ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ဘတ်ဂျက်နဲ့ အဓိကကိစ္စတွေနဲ့ပတ်သက်တဲ့ စာတမ်းတို တစ်စောင် ပြုလုပ်ခဲ့တာ ရှိပါတယ်။

ပြီးတော့ လွှတ်တော်တွေ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်တဲ့ UNDP နဲ့ ပူးပေါင်းပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းက စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းသုံး ဓာတု ဓာတ်ကြွင်းတွေကြောင့် ဖြစ်ပေါ်စေတဲ့ ဘေးထွက်ဆိုးကျိုး တွေ လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ လေ့လာစိစစ်မှုကို စတင်ပြုလုပ် ခဲ့ပါတယ်။

ကော်မတီကိုယ်စားပြုပြီး ကျွန်တော့်အနေနဲ့ “မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငါးနှင့်ရေလုပ်ငန်း ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေး၊ ငါးနှင့်ရေသယံဇာတများ ထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေး၊ ပြည်တွင်းစားသုံးမှုဖူလုံပြီး နိုင်ငံခြားဝင်ငွေတိုးတက်ရရှိ ရေး၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိရေး၊ ကျေးလက်စီးပွားဖွံ့ဖြိုးပြီး ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေး၊ ငါး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ သုတေသနများ၊ ပညာပေးလုပ်ငန်းများ

နှင့် လူသားအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့အတွက် ပြီးပြည့်စုံသော ငါးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်ကြီးတစ်ခု ဖွင့်လှစ်ပေးပါရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအား တိုက်တွန်း ကြောင်း” အဆိုကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၁၀ ရက်မှာ လွှတ်တော်ကို တင်သွင်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁၂)မှ ဦးခင်မျိုးဝင်းက “မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငါးလုပ်ငန်းနှင့် ရေလုပ်ငန်း ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ငါးနှင့်ရေသယံဇာတများမှ



၂၃.၇.၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် Minoru-Keiwa Co.,Ltd မှ တာဝန်ရှိသူများ အပြန်အလှန်ဆွေးနွေးစဉ်။

ရသင့်ရထိုက်သော အခွန်အခများရရှိစေရန်၊ မြန်မာ့ရေ သယံဇာတများထိန်းသိမ်းနိုင်ရန် မြန်မာ့ပင်လယ်ကမ်းနီး ကမ်းဝေးမှ ဖမ်းဆီးရရှိလာသော ငါးနဲ့ရေသယံဇာတများကို စိစစ်ရေးဂိတ်များရှိသော ငါးတင်/ချ ဆိပ်ကမ်းများပေါ်တွင် တင်ဆောင်ပြီး သေချာစိစစ်ကြပ်မတ် စစ်ဆေးမှတ်တမ်း တင်ပြီးမှသာ စက်ရုံ သို့မဟုတ် ပြည်ပသို့ FOB, CIF ကဲ့သို့ သော ငါးသယ်လှေများဖြင့် ပို့ဆောင်ခွင့်ပြုရန် ပြည်ထောင်စု အစိုးရသို့ တိုက်တွန်းကြောင်းအဆို” ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၉ ရက်မှာ လွှတ်တော်ကို တင်သွင်းနိုင်ခဲ့ပါ တယ်။

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးခင်ဝင်းက “ရှေးအစဉ်အဆက် အသုံးပြုခဲ့သော ကျေးလက်ပြည်သူများ ထိန်းသိမ်းသည့် မိုးရေကန်များ၊

သောက်သုံးရေကန်များ၊ ဆည်ငယ်/တမံငယ်များကို ရေချို မိုးရေစုဆောင်းသိုလှောင်ရန်၊ သောက်သုံးရေရရှိရန်၊ မြေအောက်ရေဖြည့်ဆည်းရန် လုပ်ကွက်ငယ်တောင်သူများ စိုက်ပျိုးရေးရရှိရန်၊ သဘာဝဂေဟစနစ်မပျက်ရန်အတွက် ကန်တူးပေးခြင်း၊ ကန်ပေါင်ဆယ်ပေးခြင်း၊ ကန်ငယ်/ ဆည်ငယ်/ တမံငယ်များကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန်နှင့် အသစ် တိုးချဲ့တည်ဆောက်ပေးရန် ပြည်ထောင်စုအစိုးရသို့ တိုက်တွန်းကြောင်းအဆို”ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃၁ ရက်က

၂၀၁၈ ခုနှစ် မေ ၁၆ ရက်က လွှတ်တော်ကို တင်သွင်း နိုင်ခဲ့ပါတယ်။

ဒါကြောင့် ကော်မတီကို ကိုယ်စားပြုပြီး စုစုပေါင်း အဆို လေးခုကို တင်သွင်းအောင်မြင်ခဲ့ပါတယ်။

ကျွန်တော့်အနေနဲ့ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးနဲ့ ပတ်သက် ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ၊ စက်တင်ဘာလတွေက အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေမှာ အာဖရိက ဝက်အပြင်းဖျားရောဂါ (African Swine Fever ASF) ဖြစ်ချိန်မှာ ပြည်ပ ထိုင်းနိုင်ငံက မျိုးရိုးနိမ့် ဝက်သားပေါက်တွေ တင်သွင်းမှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကြယ်ပွင့်ပြ မေးခွန်းမေးမြန်းခဲ့ပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌကလည်း နိုင်ငံတော် အတွင်း အစားအသောက်ဆိုင်ရာ ဘေးကင်းလုံခြုံမှုကို အလွန်အမင်း ထိခိုက်စေလျက်ရှိသည့် FDA က ပိတ်ပင် ထားသော အစားအသောက်များ ဈေးကွက်တွင် တွင်ကျယ်စွာ ဆက်လက်ရောင်းချနေခြင်း၊ FDA ခွင့်ပြု ချက်မပါသော နိုင်ငံခြားဘာသာ သက်သက်ဖြင့်သာ ရေးသားထားသော အစားအသောက်များ ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသည့် အညွှန်းအချက်အလက်မပါသည့် အစားအသောက်များနှင့် ဓာတုဗေဒဆိုးဆေးများ အလွန် အကျွံသုံးထားသော အစားအသောက်များ ရောင်းချ နေခြင်းကို မည်ကဲ့သို့ ထိန်းချုပ်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်ကို သိရှိလိုခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်းသည့်မေးခွန်းကို လည်း ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂ ရက်က မေးမြန်းခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ဖြေကြားခဲ့ပြီးတော့ အများပြည်သူ သိရှိနိုင်ဖို့ အတွက် ပြန်တမ်းနဲ့ သတင်းစာတွေမှာ ထည့်သွင်းဖော်ပြ ခဲ့ပါတယ်။

လယ်ယာမြေဥပဒေနဲ့ပတ်သက်ပြီး မြေနုကျွန်းတွေ ပေါ်ပေါက်တဲ့အခါ နီးစပ်ရာ ကျေးရွာနေထိုင်သူတွေကို ဝေခြမ်းပေးမယ့်အစား အုပ်ချုပ်ရေးနယ်မြေအပေါ်မှာ ဆုံးဖြတ်ဖို့ ပြင်ဆင်ပေးခဲ့ပါတယ်။ ဒါဟာ မြေနုကျွန်းတွေ ပေါ်တဲ့အခါ ပဋိပက္ခတွေ မဖြစ်စေတဲ့ ပြဋ္ဌာန်းချက် ဖြစ်ပါ တယ်။ အချုပ်အားဖြင့် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူတွေရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို မထိခိုက် စေဘဲ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ဦးစားပေး ပြင်ဆင် ပြည့်စွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။



၁၄.၁၁.၂၀၁၉ ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားလွှတ်တော် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ရေလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်မှ တောင်သူများ တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းဆွေးနွေးစဉ်။

ကော်မတီမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေတဲ့သူတွေဟာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တွေ ဖြစ်တဲ့အတွက် ပြည်သူနဲ့ နိုင်ငံတော်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမယ့် ကိစ္စရပ်တွေကို လွှတ်တော်မှာ အဆိုတင်သွင်းတာ၊ မေးခွန်းတွေမေးမြန်းတာနဲ့ ကွင်းဆင်းလေ့လာရမယ့် ကိစ္စရပ်တွေဆိုရင် မဲဆန္ဒနယ်မြေတွေကို ကွင်းဆင်းလေ့လာစိစစ်တာတွေကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ ဒါတွေကတော့ ကော်မတီအနေနဲ့ ဆောင်ရွက်နေတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေဖြစ်

အားကစား၊ အနုပညာ

စပိန်နိုင်ငံက ဘောလုံးပြိုင်ပွဲများကို အနည်းဆုံးလာမယ့် နှစ်ပတ်ကြာအထိ တံခါးပိတ်ကျင်းပမည်

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားမှု စိုးရိမ်ရတဲ့အတွက် စပိန်နိုင်ငံရဲ့ ဘောလုံး ပြိုင်ပွဲများကို အနည်းဆုံး လာမယ့်သီတင်းပတ်နှစ်ပတ်ကြာအထိ တံခါးပိတ်ကျင်းပသွားဖို့ရှိနေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပရိသတ်မပါဘဲ ကစားခဲ့ရတာ ဖြစ်ပြီး စပိန်လာလီဂါမှ ကလပ်အသင်းများနဲ့ အီတလီစီးရီးအေမှ ကလပ်အသင်းများ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမယ့်ပွဲစဉ်တွေကိုလည်း တံခါး ပိတ် ကျင်းပဖို့ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။



မန်ယူအသင်းတောင်ပံကစားသမား တာဟစ်ချောင် ၂၀၂၂ အထိ ဆက်ရှိမယ့် စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ချုပ်ဆို

မန်ယူအသင်းရဲ့ တောင်ပံကစားသမား တာဟစ်ချောင်ဟာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်အထိ ဆိုင်းထရက် ဖို့ဒ်မှာ ဆက်ရှိနေမယ့် စာချုပ်သစ်တစ်ရပ်ကို ထပ်တိုးချုပ်ဆိုလိုက်ပြီဖြစ်ပါတယ်။



မန်ယူအသင်းက ကွင်းလယ်ကစားသမား ဂျက်ဆီလင်းဂတ်အား နွေရာသီဈေးကွက်အတွင်း ရောင်းချမည်ဟုဆို

မန်ယူအသင်းဟာ ကွင်းလယ်ကစားသမား ဂျက်ဆီလင်းဂတ်ကို လာမယ့်နွေရာသီဈေးကွက် အတွင်းမှာ ရောင်းချသွားဖို့ စီစဉ်နေတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ငွေကြယ် - စုစည်းသည်

အနုပညာ

တရုတ်ကို သွားရောက်ဖို့ တောင်းဆိုခဲ့တဲ့ ဗင်ဒီဇယ်

ကျော်ကြားတဲ့ ဟောလိဝုဒ်မင်းသားကြီးတစ်ဦးဖြစ်သူ ဗင်ဒီဇယ်ဟာ လက်ရှိအခြေအနေမှာပင် တရုတ်နိုင်ငံကို သွားရောက်လိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့တယ်လို့ အေးရှားဝမ်း ဒေါက်ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လို့ကြောင်း ရုပ်ရှင်သစ်ကိုထုတ်လုပ်တဲ့ ဆိုနီရပ်ရှင် ထုတ်လုပ်ရေးကိုပြောကြားကာ လက်ရှိအချိန်မှာပင် တရုတ်နိုင်ငံကို သွားရောက်လိုကြောင်း တောင်းဆိုခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့် - စုစည်းသည်

ဂျီချန်ဝတ်ခဲနဲ့ ကင်မ်ယိုဂျန်တို့ရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ သရုပ်ဆောင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ မင်းသား ဂျီချန်ဝတ်ခဲနဲ့ မင်းသမီး ကင်မ်ယိုဂျန် တို့ဟာ ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲရုပ်ရှင်သစ် အတွက် အတူတွဲဖက်ပါဝင်ထားကြပြီး လတ်တလောမှာ အဆိုပါရုပ်ရှင်သစ် ထုတ်လွှင့်မယ့်ရက်နဲ့ ရုပ်သံလိုင်းကို ထုတ်ဖော်အသိပေးခဲ့ကြောင်း စွန်ပီ ဒေါက်ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေ အရ သိရပါတယ်။

တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဒီဇာတ်လမ်းတွဲမှာ စတိုးဆိုင်ပိုင်ရှင် တစ်ဦးနဲ့ ဝန်ထမ်းအကြားက အချစ် ဇာတ်လမ်းအကြောင်းကို ပုံဖော်ထား တာဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



မြန်မာ့လက်ရွေးစင်မှ နှင့် အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် COVID-19 ရောဂါကြောင့် ရွှေ့ဆိုင်းကြောင်း မတ် ၉ ရက်က တရားဝင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြည်ပကလပ်အသင်းများတွင် သွားရောက်ကစားနေသူများ မှာ သက်ဆိုင်ရာကလပ်များနှင့် ပူးတွဲလေ့ကျင့်နေခြင်း၊ ခရီးသွားလာခြင်းများ ခက်ခဲနိုင်သောကြောင့် မရွေးချယ်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်သည်။

၀ MNL ဖြိုင်ပွဲမှ COVID-19 ကြောင့် ခြေစစ်ပွဲများ ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့ရာ MNL ပွဲစဉ် များကိုလည်း ပြန်လည်ပြောင်းလဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၂၀ ဘောလုံးရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲစဉ် (၁၀) ကို မတ် ၂၈၊ ၂၉ ရက်နှင့် ပွဲစဉ် (၁၁) ကို ဧပြီ ၄၊ ၅ ရက်တို့တွင် ကျင်းပ မည်ဖြစ်သည်။

၀ AFC Cup ဖြိုင်ပွဲမှ ပထမပိုင်းတွင် ဂိုးမရဘဲ ဂိုးမရှိသရေကျနေသည်။

ဒုတိယပိုင်းတွင် ရန်ကုန်အသင်းက ကစားသမားများ ပြောင်းလဲကာ တိုက်စစ်မြှင့်ခဲ့သလို ဟောင်အန်အသင်းမှာ လည်း ဂိုးပေါက်ခြိမ်းခြောက်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည်။

ဟံသာဝတီအသင်းမှ ကစားသမားများမှာ ရွေးချယ်ခြင်း မခံခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

ယခုပွဲစဉ်လိုင်ကစည်း မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း တွင် ဂိုး-ကျော်ဇင်ထက် (ရန်ကုန်)၊ ကျော်ဇင်ဖြိုး (ဧရာဝတီ)၊ ပြည့်လျှံအောင် (ရတနာပုံ)၊ နောက်တန်း-သိန်းသန်းဝင်း၊ ထိုက်ထိုက်အောင် (ရန်ကုန်)၊ ဟိန်းသီလာဇော်၊ ဒေးဗစ်ဒန်း၊ နန္ဒကျော်၊ ငြိမ်းချမ်း (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ဇော်ရဲထွန်း၊ ရဲရင့် အောင် (ရတနာပုံ)၊ ကျော်ဇင်လွင် (ဧရာဝတီ)၊ အလယ်တန်း- မောင်မောင်လွင်၊ မောင်မောင်ဝင်း (ရန်ကုန်)၊ လွင်မိုးအောင် (ဧရာဝတီ)၊ ဇော်ဖြိုးအောင် (ရွှေကပင်)၊ လှိုင်းဘိုဘို၊ မျိုးကိုထွန်း (ရတနာပုံ)၊ ရန်နိုင်ဦး၊ ထက်ဖြိုးဝေ (ရှမ်းယူနိုက်တက်)၊ ရှေ့တန်း- အောင်သူ (ရတနာပုံ)၊ သန်းပိုင် (ရန်ကုန်) နှင့် ပြည်မိုး (မကွေး) တို့ ပါဝင်ကြသည်။ ရှိုင်းထက်ဇော်

ရွှေကပင်အသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် Southern အသင်း၊ မုံရွာကွင်း၌ စစ်ကိုင်းအသင်းနှင့် ချင်း ယူနိုက်တက်အသင်း၊ ပွဲစဉ် (၁၁) အဖြစ် ဧပြီ ၄ ရက်တွင် YUSC ကွင်း၌ ရန်ကုန်အသင်းနှင့် ဟံသာဝတီအသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရခိုင်အသင်း၊ မန္တလေးသီရိကွင်း၌ ရတနာပုံအသင်းနှင့် မကွေးအသင်း၊ ဧပြီ ၅ ရက်တွင် မော်လမြိုင်ကွင်း၌ Southern အသင်းနှင့် အားကာသိပွဲအသင်း၊ မုံရွာကွင်း၌ စစ်ကိုင်းအသင်းနှင့် ဧရာဝတီအသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ချင်းယူနိုက်တက် အသင်းနှင့် ရွှေကပင်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ရှိုင်းထက်ဇော်

စလုံး အရေးနိမ့်ထားသည်။ အုပ်စု (F) အခြားပွဲတွင် ဟိုချို မင်းစီးတီးအသင်းက အဝေးကွင်းတွင် လာအိုတိုယိုတာ အသင်းကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် တမ်ပနီစ်ရီဗာ (စင်ကာပူ) အသင်းက မြန်မာကလပ် ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ ရှမ်းယူနိုက် တက်အသင်းသည် ရလဒ်ကောင်းရယူနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ သော်လည်း ရှုံးပွဲထပ်မံကြုံတွေ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အုပ်စု (G) တွင် တမ်ပနီစ်ရီဗာ (စင်ကာပူ) က ခုနစ် မှတ်၊ ကာယာ (ဖိလစ်ပိုင်) က ငါးမှတ်၊ မာကာဆာ (အင်ဒို နီးရှား) က လေးမှတ်ထားပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းမှာမူ သုံးပွဲစလုံးရှုံးကာ အမှတ်မရသေးပေ။

သတင်း - ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ - ဘုန်းသော်



နွေရာသီအထူး ကံစမ်းမဲပွဲတော်

ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၂၅၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ ဆုပေါင်းများစွာ

MCG ရဲ့ ချစ်လှစွာသော ကျေးဇူးရှင် Customer များအားလုံး စောင့်မျှော်နေတဲ့ ပရီမီးရှင်း Air Con တစ်လုံးဝယ်ယူပြီး Air Con တစ်လုံးထပ်မံရရှိနိုင်မည့်အပြင် ရွှေသားဆုများနှင့် အခြားဆုမဲများစွာ ရရှိနိုင်မည့် အထူးအခွင့်အရေးကြီးလာပါပြီ . . .



**ရွှေ(၅)ကျပ်သား
၂ဆု**



**ရွှေ(၁၀)ကျပ်သား
၃ဆု**



**ရွှေ(၁)ကျပ်သား
၁၀ဆု**



**အဲကွန်း အလုံး ၅၀၀
နှင့်
အခြားဆုပေါင်းများစွာ**

Promotion ကာလ 1.3.2020 to 30.6.2020

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၉ ရက်မြောက်နေ့ ကျင်းပ

နေပြည်တော် မတ် ၁၀

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၉ ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပရာ တက်ရောက်ခွင့်ရှိသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်း ၆၅၄ ဦး ရှိသည့်အနက် ၆၃၃ ဦး တက်ရောက်ပြီး ၂၁ ဦး ခွင့်တိုင်ကြားသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ဦးတီခွန်မြတ်က ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယ အကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းများအပေါ် ဆွေးနွေးချက်အချို့ကို လွှတ်တော်မှတ်တမ်းမှ နုတ်ပယ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ကြေညာသည်။

လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြ ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယကက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းများပါ ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲများအပေါ် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ ရှင်းလင်းတင်ပြရာတွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ် ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းများ တွင် ပါရှိသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၃၆ ပုဒ်မခွဲ (က) နှင့် အကျိုးဝင်သည့် ပုဒ်မ၊ ပုဒ်မခွဲ ၅၅ ခုအတွက် စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၅)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၉ ရက်မြောက်နေ့ ကျင်းပစဉ်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းကို ကစားသမား ၂၃ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်း

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း နည်းပြချုပ် အန်တိုနီဟေးသည် ယခုလအတွင်း ကစားရမည့် ၂၀၂၀ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲများ ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့သော်လည်း လေ့ကျင့်မှုပြုလုပ်ရန် ကစားသမား ၂၃ ဦး ရွေးချယ်ခဲ့သည်။
လေ့ကျင့်မှုပြုလုပ်မည့် လေ့ကျင့်မှုများကို မတ် ၁၂ ရက်မှ ၂၁ ရက်အထိ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲအဖြစ် မတ် ၂၆ ရက်တွင် ဂျပန်အသင်း၊ မတ် ၃၁ ရက်တွင် ကာဂျစ္စတန်အသင်းတို့နှင့် ယှဉ်ပြိုင် ကစားရန်ရှိသော်လည်း ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၄ သို့ ❖

AFC Cup ပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်အသင်း အိမ်ကွင်း၌ နိုင်ပွဲဆက်

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
၂၀၂၀ ရာသီ AFC Cup ပြိုင်ပွဲ အုပ်စုတတိယနေ့ကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ဆက်လက်ကျင်းပရာ မြန်မာကလပ်အသင်းများဖြစ်သည့် ရန်ကုန် ယူနိုက်တက်အသင်း အိမ်ကွင်း၌ အနိုင်ရပြီး ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းမှာမူ အဝေးကွင်း၌ ရှုံးပွဲထပ်မံကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်။
သုဝဏ္ဏကွင်း၌ကျင်းပသည့်ပွဲတွင် ရန်ကုန်အသင်းက စင်ကာပူ ကလပ် ဟောင်အန်ယူနိုက်တက်အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင် ရခဲ့သည်။ ရန်ကုန်အသင်းသည် ပွဲစကတည်းက တိုက်စစ်ဖွင့်ကစားခဲ့ သော်လည်း ဘာဖိုး၊ အီမန်နျူရယ်နှင့် အောင်ကျော်နိုင်တို့ အဆုံးသတ် အားနည်းမှုကြောင့် စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၄ သို့ ❖



ရန်ကုန်အသင်း တောင်ပံကစားသမား ဇင်မင်းထွန်း ဟောင်အန်အသင်းဘက်သို့ ဂိုးသွင်းရန် ကြိုးပမ်းစဉ်။

MNL ပြိုင်ပွဲ ပထမအကျော်လက်ကျန်ပွဲများ ရက်ပြောင်းလဲကျင်းပမည်

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကော်မတီသည် ၂၀၂၀ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပထမအကျော် လက်ကျန်ပွဲများ ကျင်းပမည့်ရက်များ ပြောင်းလဲ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပြီး မတ်လ နောက်ဆုံးပတ် နှင့် ဧပြီလ ပထမပတ်တွင် ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်မည့် ၂၀၂၂ ကမ္ဘာ့ဖလားခြေစစ်ပွဲ အာရှဇုန် ဒုတိယအဆင့်ပွဲများ ရွှေ့ဆိုင်းခဲ့သော ကြောင့် ပြည်တွင်းလိဂ်ပွဲများကို သင်္ကြန် မတိုင်မီ အပြီးကျင်းပရန် ပြောင်းလဲခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။
ထပ်မံပြောင်းလဲခဲ့ မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် ကော်မတီသည် ပွဲစဉ်များ ပြန်လည်ပြောင်းလဲရန် မတ် ၁၀ ရက်က ကလပ်အသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ နှင့် အစည်းအဝေးပြုလုပ်ပြီးနောက် ပထမ အကျော်ပွဲစဉ် (၁၀)နှင့် (၁၁) ကျင်းပမည့်ရက်ကို ထပ်မံပြောင်းလဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။
မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကော်မတီနှင့် မြန်မာ နိုင်ငံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်သည် ဖေဖော်ဝါရီလက အစည်းအဝေးပြုလုပ်၍ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အသင်း မတ်လတွင်ကစားမည့် ကမ္ဘာ့ဖလား ခြေစစ်ပွဲအတွက် ပြင်ဆင်ချိန်ပိုမိုရရှိစေရန် ပွဲစဉ် (၁၀) နှင့် (၁၁) ကို ရက်ပြောင်းလဲခဲ့သော် လည်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် စာမျက်နှာ ၂၀ ကော်လံ ၄ သို့ ❖

ထူးခြားသည့် နေ့အပူချိန်များ

- နေပြည်တော် မတ် ၁၀
- ချောက်
- ၄၂ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- ဘောလခဲ
- ၄၀ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- ဘားအံ
- ၃၉ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်
- သိမ်ရေပင်
- ၃၉ ဒီဂရီစင်တီဂရိတ်

နောက်နှစ်ရက်အတွက် ခန့်မှန်းချက်

နေပြည်တော် မတ် ၁၀
နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေ့အပူချိန် များ အနည်းငယ်တိုးလာနိုင်သည်။
မိုး/လေ

ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ

<p>တိုင်ကြားပေးပို့လာသော မူးယစ်ဆေးဝါးသတင်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ထပ်မံဖော်ထုတ် ရရှိမှုများ ထုတ်ပြန်</p> <p>စာမျက်နှာ » ၉</p>	<p>COVID-19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း</p> <p>စာမျက်နှာ » ၁၀</p>	<p>(၂၅)ကြိမ်မြောက် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ-UPDJC အတွင်းရေးမှူးများ အစည်းအဝေးကျင်းပ</p> <p>စာမျက်နှာ » ၁၂</p>	<p>အီတလီနိုင်ငံတွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ကန့်သတ်မှုများ တိုးမြှင့်</p> <p>စာမျက်နှာ » ၁၃</p>
---	---	---	--